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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 12 /2014 
Caràcter: ordinària  
Data: 31 d’octubre de 2014 
Horari: de 11.00 a les 14.50 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  2a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde 
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Fèlix Larrosa Piqué,               6è. Tinent d’alcalde 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,                  Regidor 
Joan Gómez López, Regidor  
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Neus Brocal Mañas,                       Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa l’assistència: 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 
  
ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE LES DUES ACTES DELS PLENS EXTRAORD INARI DE DATA 
30-9-2014 I ORDINARI DE DATA 3-10-2014 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar les actes dels plens extraordinari de data 30-9-2014 i 
ordinari de data 3-10-2014. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 5971 fins el núm. 6761, ambdós inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada del següent decret dictat per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 30-9-2014 d’aprovació de la Memòria per a realitzar el projecte 
“Espais i temps de la transició a Lleida”. Creació d’un òrgan no formal de 
participació. Encarregar i comissionar la regidora Sra. Maria Rosa Ball la 
planificació i coordinació del projecte.  

 
 
4.- RATIFICACIÓ DE L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LO CAL DE DONAR 
SUPORT AL “DECÀLEG DE BONES PRÀCTIQUES DE LA COMUNI CACIÓ LOCAL 
PÚBLICA” ELABORAT PER L’UAB 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar l’acord de la Junta de Govern Local del dia 28 d’octubre 
d’enguany, en qual en la seva part dispositiva diu: 
 
“1r. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Lleida als principis del Decàleg de Bones 
Pràctiques de la Comunicació Local Pública elaborat per la Universitat Autònoma de 
Barcelona i que s’adjunta a la proposta. 
 
2n. Donar difusió del decàleg a la ciutadania mitjançant la seva publicació al web 
municipal”. 
 
 
5.- ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA AL “ CÓDIGO DE BUEN GOBIERNO 
LOCAL ” DE LA  FEMP.  ACORDS COMPLEMENTARIS  
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Vista la proposta d’Alcaldia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Lleida als principis del Codi de Bon Govern 
Local aprovat per la Comissió Executiva de la Federación Española de Municipios y 
Provincias (FEMP) que hauran d’informar les adaptacions de la normativa organitzativa 
municipal a la Llei de 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la 
informació pública i bon govern i a la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de 
racionalització i sostenibilitat de l’administració local. 
 
2n. Iniciar els tràmits per sotmetre al Ple la revisió de la normativa organitzativa 
municipal, seguint el procés de revisió que està realitzant la FEMP de l’esmentat Codi 
de Bon Govern Local, per tal d’adaptar-lo al nou marc legislatiu. 
 
3r. Donar trasllat d’aquest acord a tots els àmbits de la gestió municipal i als ens 
depenents de l’Ajuntament de Lleida, així com a la Federación Española de Municipios y 
Provincias (FEMP). 
 
 
 
6.- INICIAR DE PROCEDIMENT PER A LA DENOMINACIÓ DE DIVERSOS ESPAIS 
PÚBLICS DE LA CIUTAT 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. El Ple de l’Ajuntament de Lleida proposa l’inici del procediment escaient per tal que, 
en reconeixement als seus mèrits, s’incorpori com a denominació de diversos espais 
públics de la ciutat el nom de les persones següents: 
 

• Sra. Teresa Pàmies  Bertran 
• Sr. Jaume Melcior  Vives 
• Sr. Miquel Costa  Ortega 
• Sr. Angel Moncusí Begué 
• Sr. José Luis González  Mínguez 
• Sra. Dolors Piera Llobera 
• Sr. Antonio Cantano Palma  
• Sr. Juan Manuel Nadal Gaya  

 
2n.  Traslladar aquest acord a la Presidència de la Comissió de denominació de carrers, 
per tal de donar-li el tràmit pertinent previ a la resolució per part de l’òrgan municipal 
competent.  
 
 
7.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. MARTA 
ROIG BRAVO 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat, 
Civisme i Règim Interior: 
 
Autoritzar a la Sra. Marta Roig Bravo, arquitecta municipal, per formar part, en qualitat  
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de membre vocal, del Jurat d’Expropiació de Catalunya, Secció de Lleida, amb una 
jornada mensual de 3 hores. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta Corporació.  
 
 
 
8.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. 
MONTSERRAT JOVÉ YUSTA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat, 
Civisme i Règim Interior: 
 
Autoritzar a la Sra. Montserrat Jové Yusta, professora del Conservatori, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat com a professora de música, a la Facultat de Ciències 
de l’Educació de la Universitat de Lleida, amb una jornada de 4,15 hores setmanals. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta Corporació.  
 
 
9.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. EUGÈNIA 
CARRASQUER GILI  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat, 
Civisme i Règim Interior: 
 
Autoritzar a la Sra. Eugènia Carrasquer Gili, educadora social de l’EAIA, per exercir un 
segon lloc de treball o activitat per compte d’altri de serveis psicopedagògics a domicili 
a l’empresa PROFEAMIDA, al complex de La Caparrella de Lleida, amb una jornada 
de 4 hores setmanals que es realitzaran els dilluns o dimarts de 16.00 a 20.00 hores.  
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta Corporació.  
 
 
10.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. FRANCESC 
JOVÉ YUSTA   
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat, 
Civisme i Règim Interior: 
 
Autoritzar al Sr. Francesc Jové Yusta, professor del Conservatori Municipal de Música, 
per exercir un segon lloc de treball o activitat de professor de l’Aula Municipal de 
Teatre,  per impartir  les classes de cant, amb una dedicació de 3 hores setmanals que  
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es realitzaran els divendres de 10.00 a 13.00 h. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l‘interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació.  
 
 
11.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. MARC DÍEZ 
CUGAT   
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat, 
Civisme i Règim Interior: 
 
Autoritzar al Sr. Marc Díez Cugat, conserge d’escola, per exercir un segon lloc de 
treball de monitor esportiu a la Regidoria d’esports de l’Ajuntament de Lleida amb una 
jornada laboral de 3 hores setmanals que es realitzaran els dilluns i divendres de 13.30 
a 14.30 h. i els dissabtes al matí. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l‘interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació.  
 
 
12.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR. JULIO 
GARGALLO GIL  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat, 
Civisme i Règim Interior: 
 
Autoritzar al Sr. Julio Gargallo Gil, professor del Conservatori Municipal de Música, per 
exercir un segon lloc de treball de professor de música a l’Institut d’Ensenyament 
Secundari “Màrius Torres”, amb una jornada setmanal de 9 hores en horari de matí. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l‘interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
Corporació.  
 
 
13.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DEL XXIÈ CONCURS INTERNACIONAL 
DE PIANO RICARD VIÑES 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la  presidenta de la Comissió 
Informativa de Promoció Cultural, Museus, Festes i Cultura Popular: 
 
1r. Aprovar la convocatòria del XXIè Concurs Internacional de Piano Ricard Viñes. 
 
2n. Ordenar la publicació al Butlletí Oficial de la Província de Lleida de la convocatòria 
del XXIè Concurs Internacional de Piano Ricard Viñes. 
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3r. El termini  de presentació de sol·licituds per a participar en el XXIè Concurs 
Internacional de Piano Ricard Viñes, s’obrirà l’endemà de la publicació de la 
convocatòria en el Butlletí Oficial de la Província i finalitzarà, d’acord amb el que 
disposa la base novena de la convocatòria, el dia 24 d’abril de 2015. 
 
 
 
14.- APROVACIÓ D’ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGI R A PARTIR DE 
L’ANY 2015 
 
Amb caràcter previ a la votació de la proposta d’ordenances fiscals presentada per la 
presidenta de la Comissió Informativa d’Economia i Hisenda, es procedeix a votar les 
esmenes presentades pels grups municipals de CiU i PP, amb el resultat que tot seguit 
es relaciona: 
 

a) Grup Municipal de CiU. Les esmenes números 4 i 7 han estat retirades pels 
proponents. Les esmenes números 1, 3, 5, 6, 8 i 10 són rebutjades amb 12 
vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 14 vots en contra del Grup 
Municipal del PSC. L’esmena 2a és rebutjada amb 6 vots a favor del Grup 
Municipal de CiU i 20 vots en contra dels grups municipals del PSC i del PP. 
Les esmenes números 9 i 11 són rebutjades amb 6 vots a favor del Grup 
Municipal de CiU, 14 vots en contra del Grup Municipal del PSC i 6 abstencions 
del Grup Municipal del PP.  

 
 

b) Grup Municipal del PP. Les quatre esmenes presentades pel Grup Municipal 
del PP són rebutjades amb 6 vots a favor del grup proponent, 14 vots en contra 
del Grup Municipal del PSC i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU. 

 
c) S’incorporen a la proposta dues esmenes transaccionades relatives a la fixació 

de beneficis fiscals en l’ordenança número 2.4 i a la previsió del pagament 
trimestral de la taxa per ocupació de via pública amb vetlladors de l’ordenança 
fiscal 3.1. L’acord plenari incorpora un punt cinquè relatiu a la gratuïtat del 
servei d’autobús urbà pels majors de 65 anys.  
 

El resum del contingut de les esmenes dels grups municipals s’incorporarà com a un 
annexa a aquesta acta.  
 
Vist l’expedient tramitat al respecte, amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 6 
vots en contra del Grup Municipal del PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les 
modificacions que es detallen en l’expedient: 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
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OF núm. 1.5 Impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans 
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i 
llicències 
OF núm. 2.3 Taxa per a la concessió de llicències, la comprovació de les activitats 
comunicades i el control de la publicitat dinàmica 
OF núm. 2.4 Taxa per la prestació d’intervenció administrativa prèvia de llicència, 
comunicació prèvia o declaració responsable i dels controls posteriors de les activitats 
OF núm. 2.5 Taxa per recollida, transport i tractament de residus municipals 
domiciliaris i assimilables 
OF núm. 2.9 Taxa per mercats 
OF núm. 2.10 Taxa per serveis de la Guàrdia Urbana 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per la utilització dels horts municipals. 
OF núm. 2.13 Taxa per serveis de protecció d’animals 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per activitats de l’àmbit de serveis a les persones i ocupació 
OF NÚM. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
OF núm. 3.2 Taxa per guals i reserves a la via pública 
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
 
2n. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament 
durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran 
examinar l’expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci 
d’aquesta exposició s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un 
dels diaris que tinguin més difusió de la província. 
 
3r. Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació de les ordenances 
fiscals no impugnades, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text 
legal. 
 
4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
5è. Comunicar a l’empresa concessionària del servei de transport urbà de viatgers a 
Lleida que implanti els mecanismes adients, per a que amb efectes ú de gener de 
2015, els ciutadans de Lleida majors de 65 anys puguin obtenir una tarja bus gratuïta. 
 
 
 
15.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2014 (III) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, i l’informe de l’interventor, amb 
21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup 
Municipal del PP,  s’acorda: 
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1r. Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2014 
(III), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

 
ESTAT DE DESPESES 

AUGMENTS 
   
CAPÍTOL DESCRIPCIÓ IMPORT 

2 
Despeses corrents en béns i 
serveis 248.000,00 

4 Transferències corrents 228.700,00 
6 Inversions reals 40.000,00 

TOTAL  516.700,00 
   

ESTAT DE DESPESES 
DISMINUCIONS 

   
CAPÍTOL DESCRIPCIÓ IMPORT 

2 
Despeses corrents en bens i 
serveis 1.700,00 

3 Despeses financeres 515.000,00 
TOTAL  516.700,00 
   
 RESUM  
   
 Augment en despeses 516.700,00 
 Disminució de despeses 516.700,00 

  ANIVELLAT 
 

 
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat i declarar les despeses que s’han 
d’atendre amb aquesta modificació com a no discrecionals i no previstes d’acord amb 
el que preveu l’article 87 de les bases d’execució del pressupost. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2014 (III), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
4t.  Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
16.-  APROVACIÓ DE LES BASES I DE LA CONVOCATÒRIA D EL 23È PREMI 
CONCURS “TARDES DE BALL” 
 
Vista la proposta de la directora de Serveis a les Persones i Ocupació, per unanimitat 
s’acorda: 



 
 

 9 

 
1r. Aprovar  les bases  del concurs del cartell “ TARDES DE BALL”. 
 
2n. Aprovar  la convocatòria del 23è concurs del cartell “ TARDES DE BALL”. 
 
3r. Sotmetre les bases a exposició pública per termini de 30 dies, segons el que disposa 
el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal de règim local de Catalunya, per tal que s’hi puguin fer al·legacions. Si 
transcorregut aquest termini no se n’hi han presentat, s’entendran aprovades 
definitivament. 
 
4t. El termini de presentació dels treballs estarà obert des la data de l’aprovació fins el 10 
de desembre de 2014,  condicionat a l’aprovació definitiva de les bases. 
 
 
17.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DEL II PLA MUNICIPAL DE POLÍTIQUES 
D’IGUALTAT DE GÈNERE A LLEIDA 2011-2014 
 
Vista la proposta de la directora de Serveis a les Persones i Ocupació, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar la pròrroga del II Pla Municipal de Polítiques d’igualtat de gènere a Lleida 
2011-2014, per un període de dos anys fins a finals de 2016.  
 
2n. Encomanar a la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat que continuï 
convocant la Comissió Tècnica d’Igualtat per coordinar les tasques d’implementació, 
seguiment i avaluació transversal del pla. 
 
3r. Continuar buscant les col·laboracions necessàries dels diferents agents socials i 
teixit associatiu i empresarial per dur a terme les actuacions pendents d’implementar 
que siguin de la seva competència. 
 
4t. Refermar el compromís de l’Ajuntament de Lleida a continuar impulsant i liderant les 
polítiques públiques en favor de la igualtat de gènere, tant dins de la mateixa estructura 
municipal com a la ciutat de Lleida i afavorir les mesures oportunes per a la 
implementació d’aquelles actuacions que li corresponguin. 
 
 
18.- APROVACIÓ DE LES BASES PER A PROJECTES DE COOP ERACIÓ EN 
POBLES I COL·LECTIUS EMPOBRITS ECONÒMICAMENT I SOCI ALMENT, ACCIÓ 
HUMANITÀRIA I EXECUCIÓ DE PROJECTES DE CODESENVOLUP AMENT DE LA 
REGIDORIA DE DRETS CIVILS, COOPERACIÓ I IGUALTAT DE  L’AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCION S D’AQUESTA 
LÍNIA PER A L’ANY 2014  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar  les bases específiques PER A PROJECTES DE COOPERACIÓ EN 
POBLES I COL•LECTIUS EMPOBRITS ECONÒMICAMENT I SOCIALMENT, ACCIÓ 
HUMANITÀRIA     I      FORMACIÓ      I      EXECUCIÓ       DE       PROJECTES     DE              
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CODESENVOLUPAMENT de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat, línies 
incloses en el  “Pla estratègic de subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”,  
 
prorrogat mitjançant les Bases d’execució del pressupost municipal per al 2011,2012, 
2013 i 2014  amb les següents especificacions:  
 
2n. AJUTS A PROJECTES DE COOPERACIÓ EN POBLES I COL·LECTIUS 
EMPOBRITS ECONÒMICAMENT I SOCIALMENT, ACCIÓ HUMANITÀRIA I 
FORMACIÓ I EXECUCIÓ DE PROJECTES DE CODESENVOLUPAMENT. 
CONVOCATÒRIA ANUAL: 90.000€, amb càrrec a la partida 05.2323/490.00. Aprovar la 
convocatòria pública de l’esmentada línia subvencionadora per a l’any 2014, que tindran 
el termini de presentació de 20 dies des de l’endemà de la publicació de la convocatòria 
al Butlletí Oficial de la Província. La publicació al BOP d’aquesta convocatòria  es 
realitzarà un cop les bases especifiques aprovades en el punt primer hagin adquirit 
l’aprovació definitiva.  
 
3r. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Drets Civils, Cooperació i Igualtat,  en la persona de la regidora Sra. Ma. Rosa Ball 
Papiol. 
 
4t. Sotmetre les bases específiques a informació pública per un termini de 20 dies, 
mitjançant anunci a publicar en el BOP de Lleida i en el Tauler d’edictes municipal, de 
conformitat amb el previst en l’article 124.2 del vigent ROAS. Aquest acord d’aprovació 
es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini 
d’exposició pública. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia 
(indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases 
específiques, així com per l’adopció de les mesures pertinent en relació a una eventual 
modificació en el termini de presentació de sol·licituds. 
 
 
 
19.- RATIFICACIÓ DE L’ACORD ADOPTAT PER LA JUNTA VE ÏNAL DE L’EMD DE 
SUCS, EN SESSIÓ DE DATA 25-9-2014 RELATIU A L’APROV ACIÓ DE 
L’EXPROPIACIÓ PER MUTU ACORD DE PART DE LA FINCA DE L POL. 2 
PARCEL·LA 73 DE SUCS PROPIETAT DEL SR. ALBERTO PÉRE Z LAGUNAS 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Ratificar l’acord adoptat pel Ple ordinari de la Junta Veïnal de l’Entitat Municipal 
Descentralitzada de Sucs en sessió de data 25 de setembre de 2014 que literalment diu: 
 
“1r. Aprovar l’expropiació per mutu acord de part de la finca del polígon 2, parcel·la 73 
de Sucs, propietat del senyor Alberto Pérez Lagunas. 
 
2n. Aprovar l’acord amb el Sr. Alberto Pérez Lagunas que el preu de l’expropiació serà 
en espècie amb compensació entre el valor de la part de la parcel·la 73 afectada pel 
projecte i el valor total de la parcel·la  9038 i de la part de la parcel·la 9036 afectades pel  
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projecte, segons l’informe de valoració emès en data 29 d’abril de 2014, pels serveis 
tècnics de medi ambient d l’Ajuntament de Lleida. 
 
3r. Sol·licitar al Registre de la Propietat la inscripció, a nom de l’EMD de Sucs, de la part 
de la finca del polígon 2, parcel·la 73 de Sucs propietat el Sr. Alberto Pérez Lagunas 
que s’expropia.” 
 
2n.- Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
 
20.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PAR TICULARS 
QUE HAN DE REGIR LA  CONTRACTACIÓ, ANTICIPADAMENT, MITJANÇANT 
PROCEDIMENT OBERT AMB DIVERSOS CRITERIS D’ADJUDICAC IÓ, DEL SERVEI 
PER A LA REALITZACIÓ DELS TREBALLS DE DISSENY, REDA CCIÓ, 
MAQUETACIÓ, IMPRESSIÓ I DISTRIBUCIÓ DE LA REVISTA M UNICIPAL “LA 
PAERIA I L’INICI DE LA LICITACIÓ” 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 6 
vots en contra del Grup Municipal de CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar el  Plec de Clàusules Administratives Particulars que regeix la contractació, 
anticipadament, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d’adjudicació, del 
Servei per a la realització dels treballs de disseny, redacció, maquetació, impressió i 
distribució de la revista municipal “La Paeria”, per un pressupost de 187.494,16 € + 
7.499,76 € d’IVA (4%) (Total: 194.993,92 €). 
 
2n. Iniciar procediment licitatori, de forma anticipada, mitjançant procediment obert amb 
diversos criteris d’adjudicació, d’acord amb allò  establert a l’art. 157 del RDL 3/2011, de 
14 de novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector 
Públic. 
 
3r. Aquesta adjudicació resta condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en 
l’exercici pressupostari de l’any 2015, d’acord amb allò establert a l’art. 110.2 del RDL 
3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del 
Sector Públic.  
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 
 
21.- DONAR CONFORMITAT AL TEXT REFÓS DEL PLA ESPECI AL URBANÍSTIC 
PER L’ORDENACIÓ D’UNA RESIDÈNCIA GERIÀTRICA A LA PA RTIDA TORRES DE 
SANUI, 147, POLÍGON 30, PARCEL·LA 15 DE LLEIDA, PRO MOGUT PER 
MONTSERRAT TORNERO LORENTE 
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Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme,  per unanimitat dels 27 regidors 
presents que representen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. DONAR CONFORMITAT al Text refós del Pla especial urbanístic per l’ordenació 
d’una residència geriàtrica a la Partida Torres de Sanui, 147, polígon 30, parcel·la, 15 de 
Lleida, promogut per Montserrat Tornero i Lorente. 
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per tal de prosseguir la seva 
tramitació, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
22.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA DE LLEIDA, EN L’ÀMBIT DEL POLÍGO N D’ACTUACIÓ 
URBANÍSTICA UA 92 DEL GOLF DE RAIMAT (ART. 174, 188  bis i Annex 2) 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme,  per unanimitat dels 27 regidors 
presents que representen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general de Lleida en relació 
amb l’execució de la Sentència del TSJC, de 2 de setembre de 2013, i la incorporació 
de nous usos a la Zona Hotelera, Clau 8H, en l’àmbit del Polígon d’actuació urbanística 
UA 92 del Golf de Raimat (art. 174, 188 bis i Annex 2), promogut per l’Ajuntament de 
Lleida. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
3r. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de 
la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
 
 
23.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA DE LLEIDA, EN RELACIÓ AMB LA TIT ULARITAT I EL 
RÈGIM URBANÍSTIC DELS EQUIPAMENTS COMUNITARIS DE TI TULARITAT 
PRIVADA (Art. 136) 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme,  per unanimitat dels 27 regidors 
presents que representen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana de 
Lleida en relació amb la titularitat i el règim urbanístic dels equipaments comunitaris de 
titularitat privada (art. 136), promogut per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
3r. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de 
la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
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24.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE REBUIG DELS  PRESSUPOSTOS 
GENERALS DE L‘ESTAT ESPANYOL 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Rebutjar el projecte de llei de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2015 per 
tractar-se d’uns pressupostos centralistes i antisocials, que van en contra la reactivació 
econòmica, que situen Catalunya a la cua en inversió relativa i que no responen a les 
necessitats de Catalunya.  
 
2n. Instar al Govern espanyol a reformular els pressupostos generals de l’Estat, 
incrementant la inversió a Catalunya, territori que genera gairebé el 20% del PIB, així 
com també les transferències de l’Estat a les comunitats autònomes, les quals són les 
que presten la gran majoria de serveis socials. 
 
3r. Donar trasllat d’aquests acords al President del Govern de la Generalitat, al 
President del Govern espanyol i als grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i el 
Senat. 
 
 
25.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE REBUIG A LA  INDEMNITZACIÓ 
AMB FONS PÚBLICS DEL PROJECTE CASTOR 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda:  
 
1r. Rebutjar la indemnització de 1.350 milions d’euros amb fons públics al propietari 
del projecte Castor per considerar que no han de ser els consumidors qui acabin 
pagant-ho a través de la factura del gas. Més encara quan el govern espanyol tenia 
informes tècnics que aconsellaven no realitzar aquest magatzem de gas submarí.  
 
2n. Reclamar que el govern de l’Estat faci públic tots els estudis i informes que hagin 
encarregat o recopilat sobre la fallida del projecte, sobre els episodis sísmics que van 
tenir lloc a les terres del Sénia des de l’inici dels treballs relatius al projecte 
d’emmagatzemament, i aquells que determinen els costos econòmics totals de 
l’operació. 
 
3r. Donar trasllat dels acords al Govern de la Generalitat de Catalunya; als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya, del Congrés dels Diputats i del Senat; al 
Govern espanyol; al Síndic de Greuges; a l’Agència Catalana del Consum i a 
l’Organització de Consumidors i Usuaris; i a les entitats d’aquest municipi que vetllen 
pels drets dels consumidors. 
 
 
26.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER DEMANAR MÉ S PUNTS 
D’ESTACIONAMENT DE LA LÍNIA DE TRANSPORT PÚBLIC PEL S ALUMNES DE 
L’INSTITUT CASTELL DELS TEMPLERS  
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Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 12 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PP i 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC, s’acorda 
rebutjar la proposta següent: 
 
1r. Instar a l’Ajuntament de Lleida l’extensió de línies de transport públic per garantir la 
mobilitat dels ciutadans –alumnes- i ajudar a vertebrar i integrar el territori de l’Horta de 
Lleida. 
 
2n. Exigir a l’Ajuntament de Lleida l’ampliació del transport de les línies de bus adients 
i amb la suficient previsió de places en hores determinades. En horari d’entrada 8’30 
hores i en horari de sortida entre les 15:00h h i 17:00h.  
 
3r. Fer arribar aquests acords a la Direcció de l’Institut Castell dels Templers . 
 
 
 
27.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DE DECLARACIÓ  EN FAVOR DEL 
MODEL EDUCATIU PÚBLIC MUNICIPAL I CONTRA LA LLEI DE  
RACIONALITZACIÓ I SOSTENIBILITAT DE L’ADMINISTRACIÓ  LOCAL 
 
Vista la proposta presentada pel Grup Municipal del PSC, es decideix votar-la de 
manera diferenciada entre els diversos punts de la part dispositiva: 
 
Sotmès a votació el punt primer de la moció,  s’acorda aprovar-lo per unanimitat:  
 
“1r. Reafirmar el compromís de l’Ajuntament de Lleida amb l’actual model públic dels 
serveis educatius municipals, en concret de les  Escoles Bressol Municipal, Escola de 
Música i Conservatori, Escola d’Art Municipal Leandre Cristòfol i Aula Municipal de 
teatre”.  
 
Sotmès a votació el punt segon de la moció, amb 21 vots a favor dels grups municipals 
del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
“2n.  Exigir, un cop més, la retirada per part del Govern de l’Estat i la seva derogació 
per part de les Corts de la Llei 27/2013, de 27 de desembre de racionalització i 
sostenibilitat de l’administració local, en tant en quant atempta directament contra 
l’autonomia municipal i posa en entredit la qualitat dels serveis que avui ofereixen els 
ajuntaments a la ciutadania. (LRSAL)”. 
 
Sotmesos a votació els punts tres, quatre i cinc, amb 21  vots a favor dels grups 
municipals del PSC i PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, s’acorda: 
 
“3r. Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que incorpori a la Llei de 
Governs Locals la màxima competència als serveis  i activitats educatives que 
desenvolupen els Ajuntaments com a part del sistema institucional de la Generalitat. 
 
4t. Demanar al Departament d’Ensenyament del Govern de la Generalitat de 
Catalunya l’actualització de tots els convenis vigents que amb els ajuntaments  d’acord  
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amb el nou marc competencial, i sempre amb anterioritat al 31 de desembre de 2104, 
tot incorporant la clàusula de garantia del finançament a què fa referència l’art. 57. bis, 
de l’LRBRL, en els actuals i futurs convenis o acords de col·laboració i/o delegació 
entre la Generalitat i els Ajuntaments.  
 
5è.  Reclamar l’actualització i signatura dels ACORDS-MARC entre el Departament 
d’Ensenyament i les Entitats Municipalistes, amb la finalitat de formalitzar-los; i així 
procedir a la signatura dels convenis bilaterals (entre Departament i ajuntament), pel 
que fa al sosteniment de les escoles bressols municipals , la Escola de Música  i 
Conservatori, i l’Escola D’art Municipal Leandre Cristòfol”. 
 
Amb caràcter instrumental , queda aprovat el punt sisè següent: 
 
“6è.  Elevar aquests acords al Govern de l’Estat, a les Corts Generals, al Govern de la 
Generalitat de Catalunya i a la Comissió de Seguiment de l’Audiència Pública de 
Lleida”. 
 
 
 
28.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC EN DEFENSA DE  LA SANITAT 
PÚBLICA DE LLEIDA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Expressar la nostra satisfacció pel caràcter públic que inspira el Sistema Integral de 
Salut de la Regió Sanitària de Lleida, com a potent Institució de Salut, Recerca i 
Innovació, amb el manteniment de l'atenció sanitària de qualitat, donat el paper 
fonamental que ha tingut l'Ajuntament de Lleida en que així sigui. 
  
2n. L’Ajuntament de Lleida vetllarà pel caràcter públic del SIS, i realitzarà el seguiment 
i control necessari perquè aquesta condició de servei públic es mantingui. 
  
3r. L'Ajuntament de Lleida seguirà reclamant que s'incrementin els recursos destinats 
a la Salut al nostre territori i que es millori l’atenció pública assolida en els últims 
anys.   
 
 4t. Transmetre aquest acord al Departament de Salut i al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, així com als Grups Polítics del Parlament de Catalunya. 
 
 
 
29.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS EN  SUPORT DE LES 
INICIATIVES INTERNACIONALS PER DEFENSAR LA LLIBERTA T RELIGIOSA I 
DENUNCIAR LA PERSECUCIÓ DELS CRISTIANS AL MÓN, ESPE CIALMENT A 
SÍRIA I L’IRAQ 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la moció següent presentada conjuntament per tots 
els grups municipals: 
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1r. L’Ajuntament de Lleida Manifesta públicament el seu suport a les iniciatives 
promogudes per part d’institucions internacionals per condemnar i aturar les morts i les 
persecucions basades en motius religiosos que estan patint les comunitats cristianes 
en alguns països de l’Orient Mitjà.  
 
2n. L’Ajuntament de Lleida posa de manifest que les diferents confessions religioses 
tenen en comú la recerca de la pau, la convivència pacífica i la fraternitat universal, 
havent de ser un factor de cohesió, però mai d’enfrontament, i encoratja a les 
institucions internacionals, i també al poble de Catalunya, a continuar alçant la seva 
veu i sumar esforços a favor de la pau i el respecte a la llibertat de pensament, de 
consciència i de religió. 
 
3r. L’Ajuntament de Lleida, mitjançant l’Assemblea Municipal de les Religions, promou 
el diàleg entre les diferents tradicions religioses i espirituals de la nostra ciutat i treballa 
activament en el foment del respecte a l’alteritat. 
 
4t. Donar suport a les entitats i organitzacions internacionals que estan realitzant ajuda 
humanitària als desplaçats amb motiu d’aquesta persecució. 
 
5è. Donar trasllat dels presents acords al Parlament de Catalunya, al Govern de la 
Generalitat, a l’Associació Catalana de Municipis (ACM) i a la Federació de Municipis 
de Catalunya (FMC), i als membres de l’Assemblea Municipal de les Religions. 
 
 
 
30.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PER LA MILLORA  DE LA 
SEGURETAT I LA CONVIVÈNCIA AL BARRI DE LA UNIVERSIT AT 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, amb 12 vots a favor dels grups 
municipals del PP i CiU i 14 vots en contra del Grup Municipal del PSC, s’acorda 
rebutjar la moció següent: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida procedirà de forma urgent i determinant a prendre totes les 
mesures necessàries per a restablir la normal convivència al barri de la Universitat, 
procedint a incrementar la presència de la Guàrdia urbana i dels mossos d’Esquadra 
en aquest barri i especialment a la zona de confluència dels carrers Maragall, Joan 
Baiget, Doctor Combelles i Ciutat de Fraga. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida valorarà la possibilitat d’instal·lar càmeres de 
videovigilància com a element preventiu a la confluència dels carrers Maragall, Joan 
Baiget, Doctor Combelles i ciutat de Fraga, amb l’objectiu d’evitar la comissió d’il·lícits 
penals i actituds incíviques a la zona. 
 
3r. Donar compte d’aquests acords a l’Associació de Veïns del barri de la Universitat.  
 
 
 
31.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE SUPORT A LA  REALITZACIÓ DEL 
PROCÉS PARTICIPATIU DEL 9N 
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Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Reiterar el suport de l’Ajuntament de Lleida a la Llei 10/2014 de consultes populars, 
aprovada pel Parlament de Catalunya, i a la convocatòria d’una consulta sobre el futur 
polític de Catalunya i respectar el procés participatiu impulsat pel Govern de la 
Generalitat previst per al 9 de novembre, per tal de donar resposta a la voluntat 
majoritària del poble català i dels seus representants. 
 
2n. Donar ple suport a l'exercici de la democràcia per conèixer amb exactitud quin és 
el futur polític que vol el poble català i perquè sigui l'instrument amb el qual pugui 
manifestar la seva opinió. 
 
3r. Mostrar tot el suport per desplegar la consulta participativa al nostre municipi i 
facilitar les eines per garantir, en l’àmbit de la gestió municipal, la difusió i promoció de 
les campanyes institucionals per tal de promoure la participació entre el conjunt de la 
població de Lleida. 
 
4t. Facilitar tots els recursos i les eines necessàries que ens siguin requerides per les 
nostres institucions, per tal de realitzar la Consulta del 9N. 
 
5è.Comunicar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, a la presidenta 
del Parlament de Catalunya i als grups parlamentaris. També a l’Associació de 
Municipis per la Independència (AMI) i a l’Associació Catalana de Municipis (ACM) per 
tal que ho difonguin entre els seus municipis associats i per a què ho trametin de forma 
conjunta al president del Govern Espanyol, al president del Congrés dels Diputats, al 
secretari general de les Nacions Unides, al president del Parlament Europeu, al 
president del Consell de la UE i al president de la Comissió Europea. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Debat conjunt dels punts números 4 i 5. Ratificació  de l’acord de la Junta de 
Govern Local de donar suport al “Decàleg de bones p ràctiques de la 
comunicació local pública”, elaborat per la UAB. Ad hesió de l‘Ajuntament de 
Lleida al “ Código de buen gobierno local ” de la FEMP 
 
El Sr. Vilella  considera que en moments com l’actual, de crisi institucional i política, cal 
reconèixer els errors i establir les bases d’una veritable regeneració democràtica. Els 
greus casos de corrupció, la manca de transparència i l’allunyament dels polítics de la 
realitat ciutadana han portat la societat a perdre la confiança en els seus 
representants. Cal canviar i retornar a la ciutadania la confiança que van dipositar en 
els polítics, actuant amb honestedat, objectivitat i imparcialitat. Defensa la 
transparència i l’ètica pública, així com la necessitat de millorar la democràcia local. En 
aquest sentit ens adherim als dos documents que ara votarem. Demana a l’equip de 
govern una major representativitat dels grups en els mitjans de comunicació 
municipals, fomentar el debat públic i potenciar la transparència en la gestió municipal 
amb la participació dels grups municipals en tots els projectes de ciutat.  
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La Sra. Obis  diu que amb aquesta ratificació complim un bon nombre dels indicadors 
de l’enquesta infoparticipa que elabora la UAB, amb relació a la qualitat i la 
transparència dels webs dels ajuntaments de Catalunya. Érem una de les ciutats de 
més de 50.000 habitants amb menys qualitat de transparència en el web; ara volem 
rebre la distinció que s’atorga als millors webs. El Grup de CiU ho celebrarà i espera 
assolir la qualitat que exigeix aquest projecte de la UAB. Un projecte que valora molt 
positivament i que creu que facilita la participació ciutadana en el seguiment de la 
gestió del Govern i que permet explorar noves aplicacions tecnològiques per millorar-
la. Ahir mateix el web de la Paeria incorporava (de manera força ràpida i a corre-cuita) 
alguns d’aquests indicadors demanats. Desitja que es recuperin, també de manera 
immediata, qüestions pendents com el reglament de comunicació (aparcat l’anterior 
mandat). Valora molt positivament que l’enquesta infoparticipa hagi comportat que 
l’equip de govern actuï amb celeritat, una rapidesa que no va tenir abans malgrat les 
mocions, precs i preguntes del seu grup en aquest sentit.  
 
El Sr. alcalde  felicita el departament de Noves Tecnologies de la Paeria per la seva 
eficàcia en la implementació d’aquest projecte.  
 
La Sra. Camps  vol que consti la voluntat del Govern de continuar avançant en els 
processos participatius i donar cabuda als grups municipals en tots els òrgans de 
difusió de la Paeria (igual que ara la tenen en el butlletí).  
 
S’aproven els dos punts per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 14. Aprovació d’ordenances fiscals que ha n de regir a partir de l’any 
2015 
 
La Sra. Mínguez  presenta, com a ponent, la proposta d’ordenances fiscals. Es tracta 
d’un expedient que constitueix una part essencial del pressupost, atès que defineix els 
ingressos pel proper exercici. Un any més la Paeria ha decidit congelar tots els 
impostos i taxes. En el cas de l’IBI es congela el rebut i per això s’ha modificat el tipus, 
que quedarà fixat en el 0,703%; això farà que el 47% dels rebuts baixin, un 47,7% es 
mantenen i el 5% augmentaran lleugerament. El valor cadastral es reduirà un 17%, 
cosa que tindrà efectes favorables en la plusvàlua i en altres impostos no locals (IRPF 
o patrimoni). Creu que aquestes ordenances són les més socials de les presentades al 
Ple en els darrers anys. Hi ha propostes socials importants com la de beneficis fiscals 
per als majors de 65 anys o la teleassistència gratuïta. Baixa un 22% la tarifa del 
servei d’atenció domiciliària per fomentar l’ús d’aquest servei. Les ordenances 
mantenen exempcions i bonificacions per a molts col·lectius, valorades 
econòmicament en 300.000 euros. Destaca la novetat de la bonificació de fins al 100% 
en la taxa d’ocupació de via pública per a les entitats sense ànim de lucre. Explica les 
bonificacions a famílies nombroses i els ajusta als afectats per la recent torbonada. Es 
proposen mesures per fomentar la seguretat viària, amb 50 hores gratuïtes de zona 
blava per als vehicles que no tinguin cap multa (ho explica). També es crearà una 
nova targeta, gratuïta, d’accés als autobusos per als majors de 65 anys. Vol que consti 
en acta la inclusió d’un punt en la part dispositiva de l’acord en què es decideix 
comunicar a l’empresa explotadora del servei d’autobusos que implanti els 
mecanismes perquè aquesta targeta es pugui expedir a partir del dia 1 de gener de 
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2015. Explica també que s’han fet dues variacions sobre la proposta inicial. La 
primera, una bonificació del 50% en la taxa d’obertura de determinats negocis (fruit 
d’una transacció amb el Grup de CiU). La segona, la possibilitat de pagar 
trimestralment la taxa per ocupació de via pública en el cas dels vetlladors.  
 
El Sr. Vilella  diu que aquestes són les darreres ordenances fiscals abans de les 
eleccions municipals del proper any. Després de tres anys d’incrementar taxes i 
impostos d’una manera desmesurada i abusiva, ara el Govern proposa congelar-los. 
Creu que els ciutadans esperaven molt més; volien, i es mereixen, una reducció de 
taxes i impostos. Està bé que les persones majors de 65 anys viatgin gratis a 
l’autobús; aquesta mesura va ser demanada pel Grup del PP fa dos anys i se’ns va 
titllar de fer demagògia. També es proposa regalar 50 hores d’estacionament gratuït 
en zona blava als bons conductors; volen saber quin benefici real suposarà per als 
lleidatans. En canvi, una reclamació ciutadana com és la rebaixa de l’IBI, no ha estat 
atesa. En el Ple passat sobre l’estat de la ciutat l’alcalde va anunciar l’actualització 
dels valors cadastrals, dient que ens acollíem a una novetat legislativa que ho 
permetia. La realitat és que aquesta novetat no era tal i que tampoc s’ha produït la 
rebaixa de l’IBI que la ciutadania reclama. El Govern s’ha acollit a una mesura 
llargament demanada pel PP; el Govern de l’Estat va permetre aquesta revisió a finals 
de l’any 2012, mitjançant la Llei 16/2012 (ho explica). Aquesta norma ens possibilitava 
actualitzar els valors urbans sense necessitat de fer una nova revisió cadastral. L’any 
2013 el seu grup va demanar aquesta actualització per moderar la càrrega impositiva 
que suposa l’IBI; en aquell moment l’alcalde va argumentar la negativa a actualitzar els 
valors dient que l’IBI era la base de la tributació local i que no es podia rebaixar sense 
tenir un finançament suficient. Creu que l’IBI que paguen els lleidatans és injust i 
desproporcionat i ha augmentat un 48% en els darrers anys. Continuem sent la capital 
de província amb l’IBI més car de tot l’Estat. Demana que per a l’any 2015 es 
mantingui l’actual coeficient (el tipus impositiu); d’aquesta manera el rebut de l’IBI es 
reduiria automàticament un 15%, amb un estalvi mig de 68 euros per rebut. La 
congelació de tributs i taxes no compensa els increments dels darrers anys.  
Cal fer un esforç per moderar la càrrega impositiva dels lleidatans. Per aquests motius 
el Grup del PP proposa quatre esmenes concretes que tenen dos objectius clars: 
incrementar la renda disponible de les famílies i impulsar el creixement econòmic i la 
creació de llocs de treball. Estan adreçades a reduir la càrrega impositiva dels 
ciutadans i de les empreses. Cal reduir els impostos que més afecten els ciutadans i, 
d’aquesta manera, dinamitzar l’economia. Aquestes mesures no han d’afectar per res 
l’estabilitat pressupostària de l’Ajuntament, sempre que es mantingui el rigor i es 
contingui la despesa. Les emenes que presenten són les propostes que el PP farà 
efectives si en el proper mandat té responsabilitats de Govern a l’Ajuntament. En la 
primera esmena es proposa el trasllat de l’actualització dels valors cadastrals al rebut 
de l’IBI i que es mantingui el coeficient. En la segona esmena demanen una rebaixa 
del 5% a totes les taxes municipals, per incrementar la renda disponible dels 
ciutadans, especialment de les famílies. La quarta esmena està destinada a les 
famílies que estan en situació més vulnerable, i preveu la gratuïtat de la matrícula dels 
serveis educatius i el menjador de les escoles bressol. L’esmena número tres proposa 
la derogació (per un any) de la taxa per obertura d’establiments i llicència d’activitats, 
cosa que pot tenir una gran repercussió en l’activitat empresarial a la ciutat (ho 
explica). Davant la situació extraordinària que vivim cal adoptar també mesures 
extraordinàries. Hem de fer un canvi real en la tributació municipal -atenent les 
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demandes de la ciutadania- per tal de crear confiança, creixement i ocupació. Votaran 
en contra de la proposta presentada per l’equip de govern.  
 
El Sr. Postius  diu que enguany la proposta d’ordenances incorpora un bon nombre de 
novetats que han causat certa sorpresa i han donat la sensació de tenir un caràcter 
electoralista. Malauradament hi ha coses que no canvien: continuem sent la capital 
dels impostos de l’Estat un any més. Som capital amb l’IBI i en l’impost de circulació 
som una ciutat cara. En els darrers 10 anys el rebut de l’IBI s’ha incrementat un 100% 
de mitjana. Això és culpa del Govern municipal que l’any 2004 va demanar la revisió 
dels valors cadastrals de la ciutat; això va comportar un increment que en molts casos 
era del 110%. Ara, en un context de crisi econòmica, molts immobles s’han depreciat 
fins arribar al fet que en molts casos el valor cadastral supera el valor real de mercat. 
Això és completament injust. Tots hem de contribuir al sosteniment municipal pagant 
impostos; però, s’ha de fer amb justa mesura, que en el cas de l’IBI suposa pagar en 
funció del valor real dels immobles. Comenta el cas dels veïns de Puis XII – Germanor 
o Ferran el Catòlic que tenen uns valors cadastrals molt superiors als de mercat. La 
reducció del 17% dels valors serà positiva tot i que no comportarà que es minori la 
tributació per IBI (que només quedarà congelada). Reconeixem que els habitatges 
s’han devaluat, però es continuarà pagant el mateix. La congelació no és real. 
Reivindica una vegada més que es faci una revisió cadastral i mentrestant, que es 
rebaixin els rebuts en la proporció que ho facin els valors cadastrals. Cal acabar amb 
les injustícies per excés de valoració. Sobre l’impost de circulació diu que estem al 
límit del que es pot cobrar; paguem per aquest impost més que a Barcelona (ho 
explica). Per això proposen una modificació de la tarifa, perquè no paguem més que 
un barceloní. L’esforç tributari s’ha d’ajustar als serveis que es reben. Els veïns de 
l’Horta no entenen que malgrat que rebin menys serveis que la resta paguin el mateix. 
Per solucionar-ho només cal aplicar una previsió legal: fer una fiscalitat diferenciada 
per les zones del municipi que no reben els serveis equivalents als del nucli urbà. 
Recorda que es va aprovar una moció per tal de donar suport als afectats per la 
torbonada i al sector agrícola que pateix una crisi important. Hi ha mesures pels 
primers, però no s’ha previst cap mesura addicional pel sector agrari. També cal tenir 
un gest amb les persones que han decidit promoure un negoci en un local de la ciutat; 
cal fomentar l’obertura de petits negocis. Hem d’alleugerir la burocràcia en els 
permisos i, al mateix temps, cobrar menys per la taxa corresponent (ho explica). Per 
això han presentat una esmena de bonificació d’aquesta taxa. En l’àmbit social valora 
positivament les propostes que es presenten en les ordenances de l’equip de govern, 
tot i que creu que s’hi podria aprofundir més. Insisteixen a proposar una “tarifa plana” 
mensual en els impostos que es paguen de manera regular i periòdica. Això permetria 
una millor planificació a les famílies. Reclama solucions a situacions injustes com els 
fraccionaments superiors a l’any que comporten interessos; en aquest sentit proposen 
que no es cobri interessos a les famílies que tinguin dos o més membres a l’atur.  
Explica que han pogut acordar fins a quatre esmenes. Tenim el compromís de l’equip 
de govern que l’any 2015 es destinarà un mínim de 3 milions d’euros de l’IBI a 
polítiques d’ocupació; cal impulsar la recuperació econòmica amb plans d’ocupació. El 
segon acord fa referència a l’obertura de locals comercials de petit format que podran 
gaudir d’una bonificació del 50% de les taxes associades. El tercer acord fa referència 
a les famílies que tenen dos o més membres a l’atur i que demanen fraccionaments 
dels impostos superiors a l’any, els quals no hauran de pagar els interessos que 
actualment es demanen (mitjançant l’actuació dels serveis socials). Finalment, han 
acordat que les taxes associades a bars i restaurants tinguin la possibilitat de ser 
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liquidades amb caràcter trimestral (ara es paga o per anys o per dies); d’aquesta 
manera es dóna resposta a una demanda del sector. Per aquests motius, i 
especialment pels acords als quals s’han arribat, el seu grup s’abstindrà de votar en 
aquest expedient.  
 
La Sra. Mínguez  demana que es respectin les veritats en els debats: aquest no és el 
primer any en què es congelen els impostos. L’any passat també es van congelar. No 
es pot dir que no congelem l’IBI, que és el resultat d’aplicar un tipus sobre uns valors. 
Modifiquem el tipus, però el rebut final estarà congelat o baixarà en el 95% dels rebuts. 
Creu que és el PP qui fa demagògia en aquesta qüestió. Explica que el ministre Sr. 
Montoro ha presentat a la UE un informe amb la previsió que els ajuntaments apujaran 
els impostos per recuperar 1.500 milions d’euros. Aquest és el pla del ministre, que 
preveu també que es retirin la major part de les bonificacions i beneficis fiscals per als 
anys 2015 i 2016. A l’Ajuntament de Lleida no es trauran les bonificacions. Pregunta 
quina seria l’opinió del ministre sobre les esmenes del Grup del PP que demanen que 
l’IBI baixi més de 6 milions d’euros. Qualifica les esmenes del PP de demagògiques. 
La Paeria congelarà els impostos malgrat l’opinió del ministeri. Explica que aquest any 
encara no s’ha publicat el rànquing de l’Ajuntament de Madrid sobre l’IBI (que critica 
per tenir un defecte de forma i que ha estat qüestionat per experts en la matèria). 
Aquest informe de Madrid no compara magnituds iguals i per això, les evolucions són 
diferents (ho explica). És molt complicat comparar la fiscalitat dels ajuntaments, perquè 
cal analitzar conjuntament tota la cistella impositiva que suporta cada ciutadà. Cada 
municipi és diferent i això fa que no hi hagi estudis de fiscalitat rigorosos. Segons la 
Direcció General del Cadastre, el rebut mig de l’IBI a Lleida està situat en una zona 
mitjana. La proposta del PP amb relació a l’IBI suposaria un estalvi de 5 euros  cada 
mes per rebut; per l’Ajuntament suposaria 6,5 milions d’euros. Ho compara amb el 
pressupost dels serveis socials municipals que és de 7 milions d’euros. Es paguen 
impostos perquè es prestin serveis. Quan es proposa una rebaixa tributària cal explicar 
a quin servei es rebaixarà el pressupost. La rebaixa del PP posaria en risc la prestació 
dels serveis públics.  
Sobre el cas de Pius XII – Germanor que ha comentat el Sr. Postius, explica que 
l’origen del problema que tenen és que se’ls ha acabat la bonificació que tenien per ser 
habitatges de promoció pública. S’han donat altres casos similars que atribueix a la 
mala gestió d’ADIGSA, que va posar unes bonificacions que quan acaben produeixen 
un gran increment en l’IBI d’aquests propietaris. Ara estan lluitant perquè s’apliqui una 
revisió cadastral i també perquè la Generalitat ajudi. Els propietaris eren sabedors 
d’aquestes circumstàncies. Explica que l’equip de govern manté els serveis tot i que no 
en tingui la competència i que les altres administracions no ajuden (explica el cas de 
les escoles bressol). No s’ha tancat cap escola bressol. Pregunta si també ha de ser 
competència de l’Ajuntament els ajuts a l’agricultura (que són competència directa de 
la Generalitat). Els veïns de l’Horta no paguen el mateix que els de la resta de la ciutat; 
la taxa d’escombraries, per exemple, és força diferent. Qualifica de molt interessants 
els acords als quals s’ha arribat amb el Grup de CiU, especialment el pacte en matèria 
de foment de l’ocupació i de les polítiques socials. Anuncia que votaran en contra de 
les esmenes no acordades amb CiU i de les presentades pel Grup del PP.  
 
El Sr. Vilella  manifesta que no ha dit cap mentida en la seva intervenció anterior. 
Critica l’import dels rebuts dels impostos municipals. Diu que el ministre Montoro ha 
anunciat que tots els ciutadans espanyols tindran una rebaixa d’impostos del 12,5%, 
cosa que el Govern municipal no és capaç de fer. Els tributs es paguen perquè se’n 
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faci un bon ús i no es malgastin com fa l’equip de govern. Sobre l’impacte de la rebaixa 
dels 6,5 milions d’IBI que proposa el seu grup diu que es podia compensar amb el 
malbaratament de més de 3,5 milions d’euros que s’ha fet durant aquest mandat i amb 
les modificacions de crèdits que s’han fet enguany. Considera que la proposta de 
l’equip de govern és clarament electoralista. Després dels reiterats increments 
tributaris dels darrers tres anys creu que la ciutadania es mereix una reducció de les 
taxes i els impostos. En els darrers tres anys els tributs municipals s’han incrementat 
d’una manera que considera abusiva; les taxes, un 15,9%; les escombraries; un 40%, 
el clavegueram; el 38%, les escoles bressol. i el 35%, l’aigua. L’IBI ha pujat un 48% de 
mitjana en els darrers 6 anys i el bitllet de l’autobús ho ha fet en un 20%. Calia fer una 
reducció dels impostos i taxes. Demana a la ciutadania que no es deixi enganyar per 
una estratègia electoralista que el PSC ha fet servir en els darrers 30 anys: 
incrementar els tributs els tres primers anys de cada mandat i congelar-los l’any 
electoral. El Govern no sap administrar el pressupost municipal. Demana que 
s’esforcin perquè la ciutadania es pugui beneficiar d’una merescuda rebaixa 
d’impostos i de taxes.  
 
El Sr. alcalde  diu que no pot tractar al Govern de ximple. No estan governant la ciutat 
de Lleida per fer un joc que només a vostès se’ls pot acudir: tres anys apugen 
impostos i un els congelen. El Govern és molt més seriós que això. Treballem pel 
benestar dels ciutadans i per fer progressar la ciutat. Els impostos serveixen per fer 
inversions i per fer despesa corrent (especialment la social). Critica que el Govern 
central i el seu president haguessin confiat l’èxit electoral a la recuperació econòmica i 
quan veu que a Europa hi ha indicadors de recessió, ha buscat el vot anticatalà i 
anticonsulta per compensar els vots que perd per la recessió econòmica. Això sí que 
deixa congelats els catalans. La política és servei a la ciutadania i no es poden fer 
polítiques anticatalanes per compensar la recessió econòmica europea.  
 
El Sr. Postius  diu, sobre el tema plantejat als immobles de Pius XII – Germanor, que 
els veïns estan tips de totes les administracions. Totes les administracions es culpen 
les unes a les altres. Explica que va gestionar una reunió entre els veïns i dues 
diputades per tal d’estudiar un possible canvi legislatiu al Parlament de Catalunya; 
invita al PSC que ajudi a fer els canvis legals necessaris i que se sumin a aquesta 
proposta. Aquesta qüestió s’ha de resoldre al Congrés dels Diputats i si hi estem 
d’acord podem plantejar una iniciativa conjunta per solucionar el problema de manera 
definitiva. El problema de base d’aquests habitatges continua sent la valoració 
cadastral que es va fer en el seu moment; una situació que pateixen molts immobles a 
la ciutat, valorats per sobre del preu de mercat. És injust que es paguin tributs sobre 
valors superiors al preu dels béns. Reitera que la rebaixa de valors cadastrals era 
possible fa dos anys o l’any passat. En el darrer debat de les ordenances el seu grup 
va proposar donar-ne suport si es proposava la reducció dels valors cadastrals. 
Benvinguda sigui la mesura de reducció que ara es proposa, tot i que no soluciona el 
problema de fons; les diferències entre els valors cadastrals i els valors reals superen 
en alguns casos el 35%. El Grup de CiU demana que l’IBI baixi també en la mateixa 
proporció en què s’han depreciat els immobles; si no pot ser d’una sola vegada es pot 
fer d’una manera progressiva. El fet imposable de l’IBI és el valor cadastral dels 
immobles, un valor que s’ha d’ajustar als preus de mercat. Malauradament això avui 
no passa. La realitat és que els ciutadans continuaran pagant el mateix que l‘any 
passat. Reitera la reivindicació perquè es revisin els valors cadastrals, que es faci una 
nova ponència. Creu que la ciutadania té el convenciment que paga un IBI més elevat 
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que a Tarragona, Girona o altres ciutats similars. Paguem un impost de circulació 
superior al de Barcelona. Creu que hi ha marge per poder reduir els ingressos i, al 
mateix temps, fer estalvis i no gastar més del que es té. Sobre les emenes del PP diu 
que s’abstindran de votar-les. Retiren les seves esmenes número 4 i 7, atès que han 
arribat a acords amb el Govern. Mantenen la resta de les esmenes.  
 
La Sra. Mínguez  diu, amb relació a l’impost de circulació, que aquest Ajuntament ha 
fet importants mesures de foment de la mobilitat. No sap quan es paga per aquest 
impost a Barcelona; a Lleida uns 100 euros a l’any de mitjana. L’any proper seran 
gratuïtes 50 hores de zona blava, la qual cosa suposarà un import equivalent a la 
meitat de l’impost. Tampoc sap si a Barcelona els majors de 65 anys tindran l’autobús 
gratuït. No podem parlar d’impostos sense relacionar-los amb els serveis que es 
presten i cal avaluar-los en conjunt (com a “cistella impositiva”). Cal valorar les 
diferències que hi ha entre el valor de mobilitat de Barcelona i el de Lleida, calculant el 
cost real que la mobilitat suposa per a cada ciutadà. Diu al Sr. Postius que ha 
reconegut que la solució als problemes com el de Pius XII – Germanor està fora de 
l’àmbit municipal; el PSC se sumarà a les iniciatives que aportin solucions. Ha parlat 
amb els veïns des del primer dia i el compromís per buscar la solució haurà de ser 
comú. Creu que la congelació de tributs és un fet evident. No es pot dir que 
l’Ajuntament ofega els ciutadans amb els seus tributs. Del total que la ciutadania paga 
d’impostos el 92,2 % correspon als tributs que recapta l’Estat i el 7,8% correspon a la 
tributació local. El ministre d’Hisenda diu a Brussel·les que els ajuntaments apujaran 
els impostos; ho diu per justificar l’anunci de l’Estat de rebaixa fiscal (anunci que també 
s’hauria de considerar electoralista). Demana que demostri o retiri l’acusació que 
l’ajuntament ha malgastat 3,5 milions d’euros. Explica que totes les administracions fan 
modificacions de crèdits; és un instrument legal per ajustar un pressupost que sempre 
està viu. Diu al Sr. Postius que la ciutadania no està (ni aquí ni enlloc) a favor de pagar 
impostos. Les comparacions cal fer-les ben fetes. Els impostos són un factor de 
cohesió social, de redistribució de la riquesa i de garantia de serveis públics. 
L’Ajuntament es queda sol en la prestació de molts serveis compromesos amb altres 
administracions i els garantim amb esforç. Els ingressos són socials, garanteixen la 
mobilitat, les prestacions socials i els serveis públics. El Sr. Vilella ha acusat el Govern 
d’apujar els impostos els primers anys de mandat i congelar-los al final. Vol que es 
recordi que la revisió cadastral es va començar l’any abans de les eleccions 
municipals, l’any 2005 per aplicar-lo a l’any 2006. Les taxes són un mecanisme per 
finançar el cost dels serveis que consumeixen una part de la població. Podria cobrir el 
100% dels costos o un percentatge inferior. La part que no paga el receptor del servei 
la paguem entre tots. En les escoles bressol la taxa cobreix el 20% del cost; el 80% 
restant el paguem entre tots els ciutadans que no rebem aquest servei. Vol fer una 
crida a la reforma del sistema del finançament municipal; era urgent abans de la crisi i 
ara ho és cada dia més. Els ajuntaments estem sols i necessitem una reforma urgent 
del sistema de finançament.  
 
El Sr. Vilella  creu que la intervenció del Sr. alcalde demostra que no té arguments per 
defensar la seva proposta d’ordenances fiscals. Explica que aquest matí, al Congrés 
dels Diputats, el ministre d’Hisenda ha assegurat que Espanya es pot permetre abaixar 
els impostos i que això és necessari per donar un respir als treballadors, a les 
empreses i a les famílies i per augmentar el consum i l’activitat econòmica. Els 
ajuntaments no estem sols: el Govern de l’Estat prepara la Llei perquè els ajuntaments 
es puguin finançar sense cap sobrecost, al mateix cost que el Tresor Públic. S’ha 
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ajudat al pagament a proveïdors i amb altres qüestions. Diu a la Sra. Mínguez que els 
percentatges i gràfiques no solucionen els problemes dels lleidatans; aquesta situació 
es millora abaixant els impostos. Cal tenir valor i fer els canvis que la ciutadania 
demana. Explica que votaran a favor de les esmenes números 1, 3, 5, 6, 8 i 10 del 
Grup de CiU; votaran en contra de la número 2 i s’abstindran de votar les números 9 i 
11. 
 
El Sr. Postius  diu que calia explicar per quin motiu es va demanar la revisió cadastral 
l’any 2005. Recorda que l’any 2004 l’Ajuntament estava intervingut, teníem un 
sobreendeutament, la Generalitat ens tutelava els comptes i com a conseqüència de 
tot plegat va ser necessari proposar la revisió cadastral. Ara tornem a tenir plans de 
sanejament vigents i cada tres mesos hem de donar comptes al Ministeri d’Economia. 
Creu que algun dia també haurem de parlar de la qualitat dels tributs (no només de la 
quantitat) i fer un debat sobre serveis com el dels autobusos. La ciutadania vol tenir un 
servei de transport públic de qualitat i les reformes fetes en el darrer any diuen el 
contrari; hem perdut prop de 900.000 viatgers i el cost dels serveis s’incrementa en 1 
milió d’euros en relació amb l’import pressupostat. La gratuïtat farà augmentar l’ús de 
l’autobús, però cal donar resposta a les necessitats del usuaris.  
 
La Sra. Mínguez  diu que se sent decebuda perquè del seu argumentari sobre la 
pressió fiscal, el Sr. Vilella només hagi volgut parlar de les gràfiques i no vulgui discutir 
quèhi ha darrera aquests percentatges.  
 
El Sr. alcalde  agraeix la tasca feta per l’equip d’Economia i la resta de funcionaris 
municipals. Sobre l’IBI i els habitatges de protecció oficial explica que les lleis estatals 
reguladores del Cadastre preveuen que qualsevol revisió cadastral dilueixi l’impacte en 
10 anys; en canvi quan un habitatge de protecció oficial deixa de tenir aquesta 
consideració passa de cop a tributar el 100%. Creu que la Llei del cadastre (a instància 
d’ADIGSA) ha de preveure que l’increment per la pèrdua de la bonificació per protecció 
oficial es faci també escalonadament en 10 anys. Ho hem demanat i assistirem als 
veïns en aquesta demanada. Si la solució no arriba arbitrarem alguna mesura 
municipal. No hem de resoldre d’inici amb les finances municipals un problema que 
correspon financerament a l’Estat i a la Generalitat.  
 
El resultat de la votació de les esmenes i de la proposta estan reflectits en la part 
dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 15. Expedient de modificacions de crèdits  al Pressupost de 
l’Ajuntament 2014 (III) 
 
El Sr. Vilella  diu que aquesta modificació té per objectiu el pagament de despeses de 
béns corrents i de serveis, amb la disminució de la partida d’interessos. Per segon any 
consecutiu fem servir aquesta reducció per pagar béns i serveis que d’altra manera no 
s’haurien pogut pagar en el termini previst. Hi ha manca de previsió o aplicació de 
partides irreals, cosa que obliga a fer modificacions pressupostàries (aquest any 3 
vegades). Les modificacions han suposat 3,6 milions d’euros. El pressupost és un 
document viu; però, la partida d’interessos no ens salvarà sempre. Les despeses no 
previstes s’incrementen molt a final d’any, en la majoria dels casos en despesa corrent 
mal pressupostada. Creu que es posa de manifest la improvisació en la reforma de les 
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línies d’autobusos i el sobrecost que cal finançar: 120.000 euros més no previstos que 
s’han gastat en estudis, enquesta i impressió de plànols. Cal més rigor i més control en 
la despesa per evitar una elevada càrrega impositiva. El seu grup s’abstindrà de votar, 
perquè tenim l’obligació de fer possible el pagament de les factures als proveïdors.  
 
 
El Sr. Postius  explica que actuaran en compliment dels acords pressupostaris del seu 
grup. La modificació preveu partides per atendre qüestions pendents d’entitats 
esportives (les explica); és positiu que se’ls pugui atendre. També inclou el compliment 
moral d’una moció sobre la rehabilitació de l’enllumenat de l’església de Sant Llorenç i 
així evitar que es perdi la subvenció que tenen atorgada per aquesta finalitat. Les 
modificacions que afecten a despeses de consums energètics són previsibles i caldria 
pressupostar amb el màxim rigor. En funció dels compromisos pressupostaris votaran 
a favor. 
 
La Sra. Mínguez  agraeix els vots a favor i les abstencions. Explica que quan es fan les 
previsions de pagament d’interessos l’equip econòmic de la Paeria és molt 
conservador. Qüestiona que la línia d’ajut pel pagament a proveïdors sigui un gran 
favor del Govern central; al contrari, ens va permetre acudir a l’endeutament, amb 
unes línies de crèdit molt cares. Ara, després de les queixes de la FEMP i de les 
associacions municipalistes catalanes, s’ha rebaixat l’interès. Insisteix que si les altres 
administracions complissin amb els terminis de pagament vers l’Ajuntament, no seria 
necessari demanar aquests crèdits. Vol que consti en acta que en aquesta modificació 
s’ha inclòs una partida dedicada a Sant Llorenç; la moció de CiU va ser rebutjada, però 
es va fer una proposta alternativa condicionada a que l’església de Sant Llorens fos 
cogestionada amb el Museu de Lleida. Per aquest motiu la Paeria participarà en el 
finançament de la inversió de l’enllumenat que s’incorpora ara en l’expedient de 
modificació de crèdits.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 abstencions del 
Grup Municipal del PP.  
 
 
 
Punt núm. 20. Aprovació del Plec de clàusules admin istratives particulars que 
han de regir la contractació, anticipadament, mitja nçant procediment obert amb 
diversos criteris d’adjudicació, del servei per a l a realització dels treballs de 
disseny, redacció, maquetació, impressió i distribu ció de la revista municipal 
“La Paeria” i inici de la licitació 
 
El Sr. Vilella  creu que la revista de la Paeria ha de ser una eina didàctica i 
d’informació sobre les actuacions que fa l’Ajuntament i les activitats que es fan a la 
ciutat. Hauria de recollir les diferents sensibilitats polítiques del consistori, més enllà 
d’un article d’opinió. Considera que ha estat més una eina partidista al servei de l‘equip 
de govern que un mitjà d’informació plural. Els grups de l’oposició estan relegats a les 
darreres pàgines i amb una extensió limitada. Espera que l’aprovació del Decàleg de 
bones pràctiques de la comunicació local pública faci que tinguem una revista 
municipal que sigui de tots. Espera el compliment d’aquesta reivindicació i, entretant, 
s’abstindran de votar la proposta.  
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El Sr. Zaballos  explica que el seu grup ha fet reiterades propostes sobre la revista, 
demanant la reducció de la freqüència de publicació. El cost de l’edició està al voltant 
de 200.000 euros; és una quantitat realment important. Proposen fer una revista que 
sigui més informativa i més plural, amb una freqüència trimestral o superior. D’aquesta 
manera es pot estalviar una quantitat important. En el format de la revista caldrà que 
es vegin reflectits els principis del Decàleg aprovat. Ara la revista reprodueix notícies 
que ja han estat publicades en altres mitjans de comunicació; es publiquen amb un 
retard important i sense el filtre democràtic dels mitjans de comunicació. És una revista 
en la qual la pluralitat i l’objectivitat deixen molt que desitjar. Una ciutat Smart City ha 
de fomentar una informació àgil, ràpida i amb intercomunicació entre la Paeria i la 
ciutadania i a l’inrevés. Fa molts anys que es manté un format que actualment és 
caduc. Cal facilitar la intercomunicació amb els medis dels que avui disposem. Per 
aquests motius hi votaran en contra. 
 
El Sr. alcalde  diu que la vesant on-line de Paeria.cat genera entre 14 i 15 notícies al 
dia. Aquest canal de comunicació amb la ciutadania funciona i informa de l’activitat 
municipal.  
 
La Sra. Camps  recorda que l’import de la contractació és gairebé el mateix que el de 
la darrera licitació. En els darrers temps s’ha anat ampliant l’espai destinat no només 
als grups municipals, sinó també a altres entitats de la societat civil que participen en 
cada revista. És una eina d’informació i participació. En endavant es podrà ampliar 
aquest espai de participació i col·laboració més enllà dels grups municipals.  
 
El Sr. Zaballos  diu que la matisació que ha fet el Sr. alcalde va justament en la línia 
que proposa CiU. El fet que la pàgina web doni les notícies diàriament fa que no tingui 
cap motiu que la revista les torni a publicar al cap d’un mes.  
 
El Sr. alcalde  diu que el canal electrònic no arriba a tota la ciutadania de Lleida. El 
canal de la revista impresa arriba a col·lectius que no entren regularment en els canals 
electrònics. Cal mantenir el concepte d’informació multicanal.  
 
S’aprova amb 15 vots a favor del Grups Municipals del PSC, 6 vots en contra del Grup 
Municipal de CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP. 
 
 
Punt núm. 24. Moció del Grup Municipal de CiU de re buig dels pressupostos 
generals de l’Estat Espanyol 
 
La Sra. Obis  presenta la moció. Considera que la proposta de PGE, un any mes, 
suposa una nova asfíxia i reducció de la inversió a Catalunya. A Lleida s’ha assolit el 
mínim d’inversió dels darrers 12 anys: 42 milions d’euros. A Catalunya estem 
acostumats a execucions pressupostàries baixes, per sota del 40%. Creu que l’any 
2015 pot ser catastròfic per a les nostres comarques. En aquesta legislatura les 
inversions estatals a Catalunya han disminuït un 58%. La retallada ha estat dràstica i 
l’any proper només se’ns destinarà un 9,5% de la inversió estatal, tot i aportar gairebé 
el 20% del PIB i tenir un 16% de la població de l’Estat. La inversió sempre és més 
inferior de la que correspondria, relacionant-la amb al PIB català. El percentatge 
d’inversió a Catalunya és el més baix dels darrers 17 anys. Cal prioritzar les inversions 
en les zones més productives per propiciar la recuperació econòmica. Es castiga el 
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territori català. Lleida està entre les 10 darreres províncies en inversió per habitant. A 
Lleida ciutat no es preveu cap obra de les que poden transformar el territori: autovia de 
Montblanc-Lleida; l’A-2 o la renovació de la línia de ferrocarril Lleida Manresa. No hi ha 
previst ni un euro per a la Seu Vella ni per cap altre element patrimonial. Qualifica el 
projecte de PGE d’extremadament centralista i contrari a la reactivació econòmica. 
Demana majors transferències de l’Estat a les CA en matèria social.  
 
El Sr. Puy  diu que el Grup de CiU repeteix les declaracions que va fer el seu partit a 
començament del mes d’octubre; no s’han molestat en analitzar el projecte de PGE 
amb més profunditat, ja que només tenen com a prioritat la consulta. A Catalunya, la 
inversió per a l’any 2015 serà de 1.072 milions d’euros, un 13% més que l’any passat. 
Lleida rebrà 100 milions d’euros; 26 més que a l’any 2014. Desglossa les inversions de 
Lleida: 32,5 milions d’euros del Ministeri de Foment (Autovia A-14 entre Lleida i 
Rosselló, manteniment i millora de la seguretat vial i tram de la N-260 (al pas per Gerri 
de la Sal). En concepte de l’1% cultural hi ha 700.000 euros pel monestir de Vallbona 
de les Monges i 78.000 euros pel castell de Verdú. El ministeri d’Agricultura i Medi 
Ambient destinarà per la província 3,3 milions d’euros. Les societats mercantils i 
entitats públiques aportaran 21,7 milions (canal Segarra – Garrigues, abastament 
d’aigua a Lleida des de Sant Anna, depuradores, etc.). El Programa 453A aporta 11,6 
milions d’euros per infraestructura i transport ferroviari (millora de la xarxa 
convencional). El Pla d’habitatge aporta 25 milions d’euros per rehabilitació 
d’habitatges. La CHE pressuposta 3 milions per millora de lleres. La xarxa de recs de 
Peramola suposarà una inversió de 4 milions més i els regadius també tindran una 
inversió de 3 milions més. Cal sumar 750.000 euros per poder bonificar el tram lleidatà 
de l’autopista AP2 pels vehicles pesants. La ministra de Foment ha anunciat que la N-
230 rebrà 40 milions d’euros pel tram Benabarri – La Val d’Aran. El PP de Lleida 
voldria més inversions, però cal valorar que aquesta inversió es fa quan també 
s’augmenten les partides de despesa social, les de creació d’ocupació i les de 
manteniment del dèficit. Creu que amb aquesta moció només es busca anar en contra 
del PP. Demana reflexió sobre els pressupostos de la Generalitat de 2014, en els 
quals el conjunt de la província va veure reduïda la inversió en un 42% i van baixar les 
partides de suport a les famílies i a discapacitats; la despesa social per habitant va 
baixar a nivells de l’any 2004. El Departament d’Agricultura va reduir el seu pressupost 
un 33%. Tot això per desviar fons per la causa independentista. Espera la proposta 
dels pressupostos de la Generalitat per a l’any 2015. 
 
El Sr. Larrosa  diu que la moció de CiU és força similar a la presentada també pel PSC 
en anys anteriors. En 3 anys les bonances anunciades pel PP es converteixen en 
càstigs que no mereixem. Explica que el PSC ha proposat diverses esmenes als PGE, 
que inclouen mesures que el PP no ha volgut acceptar. S’han proposat actuacions per 
rescatar a les famílies en situacions límit; per fer un pacte contra la pobresa; per 
potenciar la formació professional; per garantir una renda mínima als aturats de llarga 
durada; per fer polítiques actives d’ocupació, etc. En aquest cas totes les esmenes 
presentades han estat rebutjades. Creu que ara que entrem en els debats en la 
Comissió, és responsabilitat del PP incloure alguna d’aquestes mesures. Demana que 
es treballi per a la ciutat de Lleida i que el PP presenti esmenes als seus propis 
pressupostos per contribuir al major benestar dels lleidatans i per a la prosperitat de la 
ciutat. Explica que la reforma fiscal que ha fet el PP ha provocat una rebaixa 
d’ingressos de 9.000 milions d’euros (que deixen de pagar determinades persones i 
famílies) i que ha disminuït la despesa social.  
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La Sra. Obis  diu que el PP dedica bona part de la feina a prohibir consultes i 
processos participatius. Creu que les xifres dels pressupostos grinyolen. Explica que la 
moció s’ha presentat a la Paeria de Lleida, perquè volem també inversions a la nostra 
ciutat. Comenta que la localitat de Gerri de la Sal fa 10 anys que està esperant que es 
faci la variant. Reitera que l’execució de les inversions no supera el 40%. Si la 
Conselleria d’Agricultura ha disminuït el seu pressupost en un 40%, els ministeris ho 
fan en un 80%. El PP vol que la Seu Vella sigui patrimoni de la Humanitat i han 
presentat al Ple precs i mocions en aquest sentit; malgrat això la inversió que financen 
és de 0 euros. Demana concreció en les inversions, especialment en les que afecten la 
ciutat de Lleida. Pregunta si el PP farà esmenes als PGE i demanaran inversions per a 
la ciutat.  
 
El Sr. Puy  diu que els agradaria que els pressupostos fossin molt millors, tot i que no 
és possible. Caldria recordar que qui ens va portar a la situació actual van ser els 
governs socialistes. La recuperació ha començat o, si més no, hem tocat fons. 
Demana a la Sra. Obis que sigui crítica amb el seu govern i no només amb els altres. 
L’any passat el Govern de l’Estat va destinar 800.000 euros per a la Seu Vella; 
pregunta quant hi va invertir la Generalitat. El grau d’execució pressupostària de la 
Generalitat està al voltant del 60% i només executen el 100% de les partides 
destinades al procés sobiranista. Votaran en contra de la moció.  
 
El Sr. Larrosa  explica els “titulars” que patim aquests tres darrers anys. Tenim 5,5 
milions d’aturats (400.000 més des que governa el PP) amb una taxa del 24% (a l’any 
2011 la taxa era 2 punts inferiors i el PP deia que estàvem a punt del caos). S’ha 
arribat al màxim quant al deute públic (el 100%). Hi ha 3 milions d’infants que es 
troben a les portes de la pobresa. Aquesta és la realitat. Han renunciat, amb la reforma 
fiscal, a 9.000 milions d’euros d’ingressos que podrien anar adreçats a polítiques 
socials. Sí que han mantingut partides importants per l’educació en castellà als 
col·legis privats. Els indicadors econòmics són els que marquen les famílies. El Grup 
del PSC votarà favor.  
 
La Sra. Obis  lamenta que el PP sempre doni la culpa de tot als altres. Demana al PP 
que miri la inversió per càpita que fa l’Estat a Lleida que és de 138 euros (esmenta 
diversos exemples d’imports molt superiors). 
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra 
del Grup Municipal del PP.  
 
 
Punt núm. 25. Moció del Grup Municipal de CiU de re buig a la indemnització amb 
fons públics del Projecte Castor 
 
El Sr. Padilla  comenta que avui hem parlat a la sessió de les dificultats que tenen els 
ciutadans per poder pagar els impostos i taxes. En el punt precedent s’ha comentat el 
retorn que la ciutadania gaudeix com a conseqüència de l’esforç tributari. El motiu 
d’aquesta moció és demanar que el despropòsit de la planta Castor no repercuteixi en 
els ciutadans (consumidors i empreses). La negligència que s’ha produït en la gestió 
d’aquest projecte no serà assumida ni per l’empresa ACS ni per l’Estat: repercutirà als 
usuaris. Esmenta un comentari periodístic en què es qualificava aquest cas de “la 
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major promiscuïtat en política i diners”. S’ha produït una indignació general. Es remet a 
les informacions que s’han donat sobre el procés i concentra l’explicació en el 
contingut del Decret 13/2014 que preveu que l’estat indemnitzi amb 1.350 milions 
d’euros l’empresa contractada per executar el projecte. Aquest import repercutirà als 
usuaris durant 30 anys, en la factura del gas; suposarà un cost definitiu de 4.731 
milions d’euros. L’import del principal d’aquest deute superarà en 300 milions la 
inversió de l’Estat a l’any 2015 a Catalunya. Creu que el govern de l’Estat ha 
demostrat una escassíssima sensibilitat en el desenvolupament de la política 
energètica; tot ho carrega sobre els més febles. Això encara es torna més greu quan 
sentim declaracions com les fetes pel ministre competent en el debat sobre les 
mesures contra la pobresa energètica. Comenta que una moció similar a aquesta ha 
esta aprovada pel Parlament de Catalunya. La part dispositiva promou rebutjar la 
indemnització abans esmentada per considerar que no han de ser els consumidors qui 
l’acabin pagant. També reclamem que el Govern de l’Estat faci públics els informes i 
estudis que hagi encarregat sobre la fallida del projecte (llegeix la part dispositiva de la 
moció).  
 
La Sra. Horcajada  creu que aquesta moció conté un tema més propi de ser debatut 
en el Congrés dels Diputats, on CiU té els seus representants. Explica que en aquest 
projecte el Govern del PP ha actuat en tot moment amb responsabilitat i prudència, 
donant prioritat a la seguretat de les persones. Calia donar solució a un problema que 
té el seu origen en el Govern socialista anterior. Cal fer cronologia dels fets, perquè 
s’entenguin les darreres resolucions. Comenta que el projecte està inclòs en la 
planificació energètica del període 2008-2016, aprovat pel Consell de Ministres 
socialista el maig de l’any 2008. El mes d’octubre de l’any 2009 es va publicar una 
resolució formulant la declaració d’impacte ambiental del projecte, en el qual no es 
preveuen riscos sísmics. El mes de maig de 2012 el Govern del PP és l’únic que 
recorre davant el TS la clàusula que ha donat lloc a la indemnització, tot i la indignació 
dels diputats de CiU. Consideraven que aquesta indemnització era lesiva per a l’Estat. 
A l’octubre de 2012 el TS desestima el recurs del PP. Al setembre de 2013 s’informa 
per part de l’empresa d’un seguit de moviments sísmics i el govern dóna solucions i 
suspèn l’emmagatzematge i demana diversos informes (ho explica). El juny de 2014 
l’empresa comunica la decisió de renunciar a la llicència atorgada l’any 2008 i el 
Govern es veu obligat a compensar a la companyia per donar compliment a les 
clàusules aprovades l’any 2008 i confirmades pel TS. Molt a desgrat ens veiem 
obligats a indemnitzar amb 1.350 milions d’euros a l’empresa. El seu grup hi votarà en 
contra, perquè el govern del PP compleix el contractes i acata les sentències dels 
tribunals. Creu que l’únic responsable d’aquest cas ha estat el govern socialista 
anterior. El PP va intentar, fins arribar al TS, que es declarés la lesivitat de la clàusula 
signada pel govern anterior. Creu que aquesta clàusula no s’havia posat mai, abans 
d’aquest contracte, en casos similars. No entén la indignació per pagar una 
indemnització quan s’ha actuat complint un contracte (amb el que no s’estava d’acord) 
i s’ha actuat amb responsabilitat donant prioritat a la seguretat de les persones i a la 
protecció del medi ambient. Es remet a les intervencions del diari de sessions del 
Congrés del dia 10 d’octubre de l’any 2013 en el qual es va informar de la situació. 
També explica que s’està actuant en un sector regulat com és aquest, igual que el 
sector elèctric. CiU busca qualsevol motiu per anar en contra del Govern de l’Estat. El 
seu vot serà en contra.  
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El Sr. Larrosa  diu que està bé que es portin aquests temes a debat del Ple perquè, al 
cap i ala fi, la factura la pagarem entre tots. Aquí estem per fer política, per buscar 
solucions quan tenim problemes. Diu que el PP té una memòria curta i de tot en culpa 
al govern anterior. Aquest expedient es va obrir l’any 1996 i va ser prorrogat l’any 
2003, any en què es va obrir el procediment per a atorgar el concurs (amb governs del 
PP). L’actual Govern ha acceptat, per urgència, el pagament a ACS de 1.350 milions 
d’euros, sense discutir l’import ni negociar-ho. S’ha declarat també la hivernació de la 
planta sense considerar els costos latents de la infraestructura i qui haurà de 
gestionar-la. El Govern havia de seure amb ACS i avaluar el que ha passat. S’ha 
tramitat amb una destacada celeritat. A més, es produeix aquest fet quan s’ha tramitat 
la impugnació, pel Govern central, del Decret sobre pobresa energètica de la 
Generalitat.  
 
El Sr. Padilla  creu que la ciutadania està preocupada, perquè el Decret del Govern 
central preveu que qui haurà de pagar aquesta indemnització seran els usuaris. Tot 
allò que afecta els lleidatans és matèria de debat del Ple. Explica que un diputat de 
CiU va portar aquesta mateixa proposat al Congrés. Valora molt negativament la 
resposta donada pel ministre d’Indústria en relació amb els drets dels usuaris i a la 
pobresa energètica; creu que va demostrar una gran insensibilitat.  
 
La Sra. Horcajada  diu que totes les indemnitzacions les acaba pagant la ciutadania: 
mitjançant els impostos o amb els consums. La clàusula d’indemnització es va fixar 
l’any 2008, quan governaven els socialistes. Tots els governs han d’assumir allò que 
han fet els seus predecessors, tot i que no ens agradi. Explica que l’Estat s’ha 
reservat, la facultat de repercutir els costos si es demostra que hi ha hagut negligència 
de l’empresa. També explica que hi ha denúncies davant els tribunals de justícia i 
caldrà veure què en resulta. Quant al futur de la instal·lació diu que caldrà esperar les 
conclusions dels informes tècnics corresponents i donar prioritat a la seguretat de les 
persones i del medi ambient. 
 
El Sr. Larrosa  diu que es pot plantejar que la repercussió de la indemnització es faci 
en funció de les rendes. Reitera que el Govern actual ha adoptat, com a primera 
actuació, la de córrer per a pagar. Per aquest motiu votaran a favor de la moció.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra 
del Grup Municipal del PP. 
 
 
Punt núm. 26. Moció del Grup Municipal de CiU per d emanar més punts 
d’estacionament de la línia de transport públic pel s alumnes de l’Institut Castell 
dels Templers 
 
El Sr. Cerdà  explica que fa 3 anys que l’institut Castell dels Templers fa programes de 
formació i inserció i de diversificació curricular a l’espai professional de Copa d’Or. Les 
necessitats per aquests programes afecten 150 alumnes. En els cursos anteriors van 
contractar un servei de transport per facilitar l’arribada dels alumnes al centre. Creu 
que seria molt beneficiós que els alumnes poguessin disposar del servei públic de 
transport per accedir-hi. Aquesta necessitat es pot complementar amb la derivada de 
l’existència de diversos centres comercials i a l’expansió de la zona. Llegeix la part 
dispositiva de la moció que ja està transcrita en l’acta.  
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El Sr. Solé  considera que l’objectiu del transport urbà és oferir un servei a la 
ciutadania, més enllà de la seva rendibilitat econòmica. Aquest servei públic és 
necessari per als ciutadans tot i no ser rendible econòmicament. Cal establir les 
mesures que siguin factibles per millorar la mobilitat dels ciutadans i vertebrar el 
territori. Creu que el cas plantejat avui justifica l’ampliació de la ruta d’una de les línies 
d’autobús, coincidint amb els horaris d’entrada i sortida dels alumnes (explica que 
podria ser la L6). La proposta afecta un bon nombre d’alumnes i per això votaran 
afirmativament la proposta.  
 
La Sra. Camps  diu que sobre aquest tema s’havia parlat abastament fa dos anys amb 
el regidor d’Educació i els Serveis Territorials d’Ensenyament. Tot i que el servei de 
transport públic no té com a objectiu el ser rentable econòmicament, cal que tingui un 
cost raonable. Es va considerar inviable aquesta extensió de la L6 que penalitzaria la 
resta d’usuaris amb un desviament de molts quilòmetres. El Departament 
d’Ensenyament va acordar posar el servei de transport a Copa d’Or i assumir el seu 
cost. Aquest acord va ser acceptat per tothom i creu que ara es busca un conflicte allà 
on no hi és. Tenim serveis a l’Horta com els de la Caparrella, Butsènit, etc., amb servei 
a la demanda.  
 
El Sr. Cerdà  diu que no es busca cap conflicte, sinó que es trasllada una necessitat 
plantejada pels usuaris. La petició és raonable i ha estat plantejada pels usuaris i per 
l’equip de professors. Si el Govern no hi vota favorablement, espera que es torni a 
estudiar i que s’analitzi si pot generar 150 nous usuaris de l’autobús. Demana que es 
reflexioni sobre aquesta petició.  
 
El Sr. Solé  creu que no és positiu que es traslladin els problemes a altres 
administracions. Des de l’abril de l’any 2013 hi ha hagut molts canvis, especialment en 
matèria de transport urbà. Paga la pena modificar una de les línies per facilitar la 
mobilitat dels alumnes d’un institut de la ciutat sense perjudicar la resta dels ciutadans.  
 
La Sra. Camps  diu que aquesta necessitat ja està coberta pel Departament 
d’Ensenyament. Una extensió de tants quilòmetres com la que es proposa perjudicaria 
molt la resta d’usuaris.  
 
El Sr. Castillo  creu que es parteix d’una confusió entre les línies urbanes de transport 
(de servei a la ciutat) i el transport escolar. Qualsevol dels centres educatius ubicats 
fora del nucli urbà podrien plantejar el mateix que ara es proposa, confonent ambdós 
serveis.  
 
El Sr. Cerdà  reitera que traslladen una petició de professors i alumnes que no creuen 
que la solució sigui tan complexa. Hi hauran nous usuaris que pagaran aquest 
transport. També reitera que es torni a estudiar aquest cas.  
 
Es rebutja amb 12 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 15 vots en contra 
del Grup Municipal del PSC.  
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Punt núm. 27. Moció del Grup Municipal del PSC de d eclaració en favor del 
model educatiu públic municipal i contra la Llei de  racionalització i sostenibilitat 
de l’Administració Local 
 
El Sr. Castillo  explica que la moció sorgeix de l’audiència pública sobre serveis 
municipals i de la comissió de seguiment creada a tal efecte, així com les reunions 
periòdiques que es fan amb la “marea groga” o amb “SOS bressol”. Es demanava un 
compromís de l’Ajuntament per tal que els serveis municipals educatius tinguin 
caràcter públic també en el futur. Les escoles bressols i els centres d’estudis artístics 
tenen a la nostra ciutat una llarga tradició i estan consolidats com a serveis públics. El 
compromís demanat pels components de l’audiència pública (de manteniment del 
caràcter públics d’aquests serveis) parteix de l’aplicació del contingut de la 
denominada LRSAL. Aquesta Llei qüestiona que els ajuntaments puguem seguir tenint 
aquests serveis educatius. La norma ha estat recorreguda pel municipalisme atès que 
atempta contra l’Estatut d’Autonomia, la nostra normativa educativa i contra les 
competències dels governs locals. Explica el contingut de la part dispositiva de la 
moció. Es vol reafirmar el compromís de la Paeria per l’actual model públic municipal 
dels serveis educatius. S’exigeix la retirada de la LRSAL que impedeix que els 
ajuntaments despleguin serveis educatius si no hi ha un conveni amb la Generalitat 
que estableixi els imports que han de pagar per desenvolupar la competència, amb la 
supervisió del Ministeri d’Hisenda. Demanem també que la Generalitat garanteixi que 
hi hagin aquests convenis abans de finalitzar l’any. Les taxes cobreixen el 22,4% del 
cost del servei de les escoles bressol. La Generalitat ha d’adoptar una part del 
finançament i ha de constar de manera expressa.  
 
El Sr. Vilella  explica que el compromís del món local amb les polítiques educatives és 
un fet que no ha estat condicionat ni per la llei anterior ni per l’actual. L’entrada en 
vigor de la LRSAL té per objectiu clarificar les competències municipals per evitar 
duplicitats, racionalitzar l’estructura de l’Administració Local (d’acord als principis 
d’estabilitat, sostenibilitat i eficiència) i garantir un control financer més rigorós. Amb 
aquests objectius tothom hi hauria d’estar d’acord. L’art. 27 de la LRBRL preveu que 
l’Estat i les CCAA puguin delegar en els municipis l’exercici de les seves competències 
(ho llegeix). En cap cas es pretén restar cap competència als ajuntaments. La Llei 
12/2009, d’educació de Catalunya, en l’article 159.4 preveu la competència delegada 
als ens locals per a la creació d’escoles d’ensenyament infantil de primer grau, 
ensenyaments artístics i educació d’adults. És una competència delegada en la que 
s’ha d’aplicar el principi de lleialtat institucional i assegurar la dotació econòmica 
corresponent. L’incompliment de les obligacions financeres d’aquestes dotacions 
facultarà a l’entitat local perquè les compensi automàticament a altres obligacions 
financeres de la comunitat autonòmica (art. 56,bis LRBRL). Per aquests motius 
votaran en contra del punt segon i a favor de la resta de punts de la moció.  
 
El Sr. Zaballos  vol que consti el seu enuig, perquè la moció no hagi estat conjunta 
entre els grups del PSC i de CiU. Es queixa perquè aquesta petició és una demanda 
de la Mesa de seguiment de l’audiència pública que tracta les matèries dels serveis 
públics. Es va demanar als partits representats en la taula de seguiment que es fes 
una moció reafirmant el caràcter públic de les escoles bressol i rebutjant la LRSAL. Es 
va arribar al compromís de presentar la moció amb aquests dos punts. La sorpresa 
l’han tingut en rebre la proposta del PSC que aprofitava per signar-la en solitari i per 
introduir altres punts més tècnics que no havien estat acordats. Cal explicar-ho 
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públicament. Malgrat això, considera necessari vetllar perquè les escoles bressol 
mantinguin el seu caràcter públic i de qualitat. També els ocupa el contingut de la 
LRSAL. Una Llei que sota els conceptes de sostenibilitat i estabilitat pressupostària 
només demostra una voluntat de control des del Govern central, dificultant la gestió 
municipal i posant en perill projectes fets pel bé de les ciutats. Manifesta el rebuig 
directe i frontal a la LRSAL i el suport directe a l’actual sistema de gestió de les 
escoles bressol de la ciutat. Votaran a favor dels punts 1 i 2 i s’abstindran de votar la 
resta.  
 
La Sra. Camps  diu que està sorpresa per l’enuig manifestat pel Sr. Zaballos. Aquesta 
moció la té el Grup de CiU des de dimecres a la tarda i es podria haver esmenat sense 
cap trava. El compromís adquirit a la Comissió de seguiment de l’audiència era una 
moció de defensa del caràcter públic de les escoles bressol que s’han estès també a la 
resta del sistema educatiu municipal. També s’acordà el rebuig a una Llei 
recentralitzadora. En una moció sobre les escoles bressol no podem deixar de parlar 
del seu sistema de finançament i dels greuges que ara pateix. No sap on està el 
problema perquè demanem a la Generalitat que compleixi les obligacions tècniques 
que ara se’ns exigeix. Cal que totes les administracions implicades s’involucrin en el 
manteniment del sistema. No parlem de quantitats concretes, sinó d’obligacions i 
compromís del manteniment de caràcter públic de les escoles bressol.  
 
El Sr. Castillo  torna a explicar els punts de la moció. En el primer tots els grups estan 
d’acord. En el segon punt només es comptarà amb el vot en contra del Grup del PP. 
En el tercer punt es demana que la futura Llei de governs locals doni el màxim de 
competències als ajuntaments en matèria educativa. El quart punt és una qüestió 
estrictament tècnica que té com a data límit el 31 de desembre d’enguany per garantir 
el servei educatiu públic. En el cinquè punt es preveu mantenir l’acord sobre el 
finançament que de manera unilateral s’ha incomplert. Demanem un acord marc 
genèric que doni seguretat jurídica i política, per no dependre d’acords anuals.  
 
El Sr. Vilella  diu que estan convençuts que la LRSAL no vulnera en cap cas 
l’autonomia local. No es suprimirà cap servei; s’establiran mecanismes perquè no hi 
hagin solapaments ni duplicitats. Es mantenen tots els serveis socials i la prestació 
queda garantida amb independència de quina administració ho gestioni. No es volen 
privatitzar serveis, seran els municipis els que adoptin els acords que creguin 
convenients sobre aquesta qüestió. Es complirà el principi de lleialtat institucional, amb 
les corresponents dotacions pressupostàries. S’assegura la prestació de serveis 
públics de qualitat mantenint l’estabilitat pressupostària.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 28. Moció del Grup Municipal del PSC en d efensa de la sanitat pública 
de Lleida 
 
El Sr. alcalde  destaca que aquesta moció ha suscitat una presència nombrosa de 
públic al saló de plens, pertanyen a diferents col·lectius, que han tramès els seus 
missatges en diferents reunions amb el regidor de Sanitat i amb l’alcalde. Explica que 
la moció estava inicialment proposada pel PSC i ara està subscrita per tots els grups.  
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Un membre del públic assistent demana la retirada de la moció i llegeix un manifest 
contrari a la creació del consorci que gestionarà el Sistema Integral de Salut de la 
regió sanitària de Lleida i defensa el caràcter públic del sistema sanitari. 
 
El Sr. alcalde  diu que han escoltat respectuosament la intervenció del membre del 
públic. La moció del Grup del PSC ha estat feta per tots els grups municipals. El 
regidor de Salut i l’alcalde s’han reunit i negociat amb els responsables de l’actual 
Govern legítim de la Generalitat (específicament amb el conseller). Els estatuts del 
Consorci garanteixen absolutament que el dret públic sigui d’aplicació plenament de 
l’ens i el seu caràcter públic. Seran aplicables les normes del sector públic pel que fa a 
tot tipus de contractació i es recull el respecte a l’origen dels treballadors mantenint el 
seu estatus. A partir del ple convenciment que té la corporació municipal que, a més 
del caràcter públic, el Consorci de la salut beneficia el conjunt dels ciutadans de Lleida 
(professionals i usuaris de la salut), també té el convenciment que la fusió de l’Arnau 
de Vilanova, l’Hospital de Santa Maria, l’Hospital de Tremp i els CAP creen una massa 
crítica de professional i usuaris que permeten avançar en les especialitats que es 
treballaran al conjunt de les Terres de Lleida. Hi haurà autonomia de gestió 
pressupostària que permetrà destinar a les Terres de Lleida els possibles romanents 
en l’execució del pressupost, augmentant la capacitat de decisió també en les 
qüestions de salut. A partir d’aquest honest convenciment s’ha consensuat aquesta 
moció.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 30. Moció del Grup Municipal del PP per l a millora de la seguretat i la 
convivència al barri de la Universitat 
 
La Sra. Batalla  explica que el barri de la Universitat és un dels més poblats de la 
ciutat, amb més de 12.000 habitants. Un barri heterogeni, multicultural i amb una gran 
afluència de persones durant el dia. Té una gran activitat comercial que ha minvat per 
un problema d’inseguretat i incivisme que dificulta la convivència. Comenta que 
algunes zones del barri han experimentat un procés de degradació en els darrers 
anys. Malgrat la presència policial a la zona, la sensació d’inseguretat dels veïns és 
important. Es donen casos de manca de respecte a les persones grans i d’altres 
conductes incíviques. Es venen drogues en ple carrer amb impunitat i es vulneren les 
més elementals normes de comportament. Els veïns estan atemorits. Cal actuar de 
manera contundent i ferma per recuperar la seguretat al barri. És necessari redreçar 
aquesta situació. És responsabilitat de les administracions vetllar pel manteniment del 
civisme, de la convivència social i del respecte mutu. Cal adoptar les mesures 
necessàries i, si escau, sancionar les conductes incíviques o il·legals. Llegeix la part 
dispositiva de la moció que està transcrita en l’acta. És imprescindible incrementar els 
esforços per tal que els veïns puguin gaudir d’un barri segur i tranquil.  
 
La Sra. Obis  diu que el Grup de CiU donarà suport a la moció. Explica les iniciatives 
que ha proposat el seu grup. Fa referència a l’acord del Ple de juliol de 2011 en què es 
va aprovar per unanimitat incrementar els mitjans per aplicar l’ordenança de civisme i 
convivència (llegeix la part de l’acord en el qual es concreten les mesures). Al 
desembre del mateix any es va insistir en aquestes mesures de seguretat que el barri 
reclama: més presència de la Guàrdia Urbana, millora de l’enllumenat, més 
inspeccions a comerços, etc. Al gener de l’any 2012 es va respondre a una pregunta 
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en la Comissió Informativa concretant mesures per part de l’equip de govern; mesures 
que no acaben de resoldre o millorar la situació. El maig de 2012 van insistir en 
mesures per a millorar la convivència cívica al barri com a conseqüència de les 
reiterades queixes dels veïns. El mes de febrer de l’any 2013 van demanar iniciatives 
per a reforçar l’activitat de l’associació de veïns que trobava a faltar que l’equip de 
govern rendís comptes sobre les actuacions fetes. També el juliol del mateix any van 
insistir a fer accions decidides al respecte.  
 
La Sra. Mestres  diu que quan es presenten mocions com aquesta immediatament es 
posa en contacte amb els Mossos d’Esquadra que són qui tenen la competència sobre 
seguretat. En la mesa de coordinació entre Mossos i Guàrdia Urbana li van dir que es 
notava que s’atansen les eleccions. Cal deixar clar que la sensació que no es treballa i 
que el barri és insegur i que els veïns estan atemorits no concorda amb les 
estadístiques que disposem en l’actualitat. Aquestes xifres no donen ni per poder 
prorrogar el conveni i el decret de limitació d’horaris. Tindrem problemes si volem 
prorrogar la limitació d’horaris, perquè les estadístiques han baixat molt. No nega que 
hi hagin problemes de convivència i de relació; però això no s’ha de traduir en què hi 
hagi inseguretat. Comenta algun cas de denúncies i les gestions que s’han fet per 
evitar conductes improcedents. Les dades s’han ensenyat al president de l’Associació 
de veïns; hi ha relacions del sergent de proximitat amb tots els presidents 
d’associacions de veïns. Els mossos també treballen aquestes qüestions. Demana que 
es deixi treballar als professionals, especialment en matèria de civisme (no tant pel 
que fa a la inseguretat). Es fa molta feina sense fer soroll, per no devaluar el barri. Els 
professional s’han compromès a treballar-hi amb tota responsabilitat. En la Comissió 
de Civisme i Seguretat se’ls comunicaran les estadístiques quan vulguin.  
 
La Sra. Batalla  agraeix al Grup de CiU el vot favorable. Diu a la Sra. Mestres que el 
seu grup no s’inventa les queixes. Han parlat amb l’Associació de Veïns que els ha 
exposat un seguit de problemes. Els veïns veuen com es venen drogues; això no és 
una qüestió d’incivisme, sinó de legalitat. Necessiten que els agents de Mossos i de 
Guàrdia Urbana hi siguin més presents. La gent gran té por de passar per algunes 
zones del barri. 
 
La Sra. Obis  diu que aquest tema surt a debat repetidament, perquè els veïns 
segueixen manifestant que hi ha problemes. No és un tema nou; fa tres anys que el 
seu grup insisteix a requeriments dels veïns del barri. Potser les estadístiques baixen 
perquè els veïns es cansen de trucar. S’alegra que ara tinguem estadístiques i 
demana que se’ls facilitin en la propera Comissió. El gener de l’any 2012 a la Comissió 
de Seguretat se’ls va contestar que no disposaven de les estadístiques d’actuacions 
per zones, atès que l’explicatiu informàtic no ho permetia, per això els van traslladar 
les dades globals de la ciutat. Si ara tenim dades per barris, zones o districtes, agrairia 
que se’ls fessin arribar. 
 
La Sra. Mestres  diu que ara es fan estadístiques per zones determinades. La 
presència policial cada dia és l’estadística més fiable. Dóna confiança a les 
informacions dels professionals de seguretat, tema que és competència dels Mossos 
d’Esquadra. Els veïns diuen el que creuen i el que perceben; malgrat això cal 
diferenciar entre l’incivisme i la inseguretat. No podem anar per la línia de repetir 
missatges negatius; hem de ser coherents en la línia del treball dels professionals. 
Sobre les càmeres de vigilància explica que només es poden autoritzar quan hi ha un 
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índex d’inseguretat molt alt. Aquesta autorització la fa una Comissió de valoració que 
depèn del TSJC. Amb les dades que tenim no podem posar càmeres de 
videovigilància a la via pública.  
 
La Sra. Batalla  pregunta si s’han demanat les càmeres de videovigilància i si en cas 
de demanar-les hem tingut una resposta negativa. Pregunta si només ens basem en 
algunes estadístiques per demanar-les o podem demanar-les per altres motius.  
 
La Sra. Mestres  diu que ha fet la precisió sobre les càmeres, perquè en el punt segon 
de la moció es demanava que s’instal·lessin. Vol que quedi clar que no podem 
instal·lar-les, perquè l’autorització depèn de les estadístiques.  
 
Es rebutja amb 12 vots a favor dels grups municipals de CiU i PP i 14 vots en contra 
del Grup Municipal del PSC.  
 
(Abans de la votació s’absenta de la sessió el regidor Sr. Oriol Yuguero).  
 
 
Punt núm. 31. Moció del Grup Municipal de CiU de su port a la realització del 
procés participatiu del 9N 
 
La Sra. Torrent  diu que aquesta és la darrera moció relativa al 9N. Agraeix als 
membres del Grup del PSC el suport que donen a la seva proposta. Demana el 
compromís de l’alcalde en la concreció de les actuacions previstes en els punts tercer i 
quart de la moció. Creu que l’actitud i el posicionament del PP està sent un al·licient 
més per participar en el procés del 9N. Vol donar un missatge de tranquil·litat i de crida 
a la participació ciutadana. Aquest missatge contrasta amb l’obcecació i l’autoritarisme 
del Govern del PP que ho impugna tot. Fa un resum d’allò que significa el 9N. En 
primer lloc, significa llibertat d’expressió. En segon lloc, és un acte reivindicatiu. En 
tercer lloc, significa una gran jornada de mobilització democràtica. També és un procés 
promogut per la ciutadania i una xarxa de voluntaris mai vista fins ara. Igualment és 
una lliçó de model democràtic, de comportament cívic; es vol mostrar a tothom una 
imatge pacífica, respectuosa i festiva. Serà un èxit de participació. Li pregunta al PP si 
impugnarà totes les idees que acaba d’explicar. Creu que el 9N evidenciarà el suspens 
reiterat del PP en una assignatura denominada democràcia. Com a ciutadana es 
queixa de la situació a la que ens ha portat el govern del PP, que qualifica de 
mediocre. Exigeix nivell de qualitat democràtica. El més greu d’aquesta situació és que 
un govern consideri que és un problema que la ciutadania vulgui expressar-se de 
manera democràtica sobre el seu futur. Els voluntaris del 9N intentaran garantir la 
democràcia del procés. No és la consulta que els catalans volem; però serà la consulta 
que farem i que no serà la definitiva. Els voluntaris vetllaran perquè tothom pugui 
participar i expressar-se d’una manera pacífica, tranquil.la, transparent i rigorosa. 
Pregunta altra vegada si el PP impugnarà tot allò que acaba de descriure. Vol que 
l’alcalde adopti compromisos concrets en relació amb aquesta acció, en especial sobre 
els continguts dels punts tercer i quart. Proposa que el lloc web de la Paeria sigui una 
eina d’informació del procés i que es faci arribar a la ciutadania aquesta informació i es 
propiciï el debat mitjançant els centres de barri.  
 
La Sra. Camps  diu que aquesta moció ha tingut un bon nombre de canvis en relació 
amb la proposada inicialment per CiU. S’ha fet un esforç mutu per tal d’arribar a un 
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consens en aquesta i en les darreres mocions sobre el 9N. S’ha matisat que no es 
tracta de la consulta que molts catalans volien, ni té les garanties d’un Decret de 
convocatòria, un cens o una junta electoral. Es tracta d’un procés participatiu que el 
Grup del PSC respecta i per això dóna suport a la moció. Com a partit no participen en 
aquesta consulta alternativa o procés, però com a Grup del PSC no posarem pals a les 
rodes perquè la ciutadania pugui ser consultada. Es reitera el suport a la Llei de 
consultes. Respecten (tot i que no comparteixen) el procés que impulsa el Govern de 
la Generalitat al 9N, que té mancances clares malgrat ser un exercici democràtic sa. 
Posaran allò que demani el Govern de la Generalitat per desplegar la consulta i 
col·laboraran en la difusió de les campanyes institucionals. Explica que en la pàgina 
web de l’Ajuntament, en l’apartat de processos participatius consten les explicacions 
sobre el procés del 9N i la informació que ha facilitat el Govern de la Generalitat sobre 
aquesta qüestió. Sobre les altres demandes es podrà parlar sempre que s’emmarqui 
en les campanyes institucionals del Govern de la Generalitat. Diu que el dia 10 de 
novembre caldrà donar pas a la política; la majoria dels catalans volem que els dos 
governs dialoguin i que es pugui fer un referèndum pactat i negociat (com en el cas 
d’Escòcia). El PSC està inequívocament en aquesta línia.  
 
El Sr. Vilella  diu a la Sra. Torrent que serà el PP qui haurà de solucionar els 
problemes que està ocasionant CiU al poble de Catalunya; caldrà refer les relacions 
que el Govern de la Generalitat trenca. Pregunta quina democràcia representa que 
qualifica de mediocres les persones que no pensen com ell. Comenta que les mocions 
de setembre i d’octubre diuen pràcticament el mateix. Aquest debat comença a ser 
soporífer. S’han presentat al Ple 18 mocions sobre el dret a decidir, la consulta del 9N i 
la independència de Catalunya. Per divuitena vegada el Grup del PP votarà no a 
convertir els Plens de la Paeria en mítings partidistes i independentistes. Diuen no a 
dividir la societat lleidatana, a jugar i vulnerar la llei, a buscar la confrontació, a la 
incoherència i a continuar enganyant als ciutadans.  
 
El Sr. alcalde  diu que l’Ajuntament mai ha vulnerat la Llei i el Sr. Vilella ho sap. 
 
La Sra. Torrent  explica que en la seva intervenció qualificava de mediocre al Govern 
del PP, no als ciutadans que no pensen com ella. El procés participatiu està obert a 
tota la ciutadania, sigui quina sigui la seva opció. Invita als membres del PP a dipositar 
la seva expressió lliure el proper dia 9. La negativa del PP és reiterada. Tant de bo que 
aquest procés anés acompanyat del diàleg com ha passat a Escòcia. El Govern del PP 
arriba a impugnar fins i tot les intencions i els desitjos populars. De moment no podem 
fer un referèndum, per això fem aquest acte participatiu, amb la voluntat de que surti 
bé i tingui el màxim de garanties. Aniran a votar i demanen a la ciutadania que també 
ho faci.  
 
La Sra. Camps  celebra que la Sra. Torrent hagi dit que cal treballar per arribar a fer un 
referèndum pactat i acordat. És bo que els posicionaments s’acostin i anem en la via 
de la voluntat ciutadana que mostren les enquestes.  
 
El Sr. alcalde  diu que des de l’Ajuntament serem proactius en la campanya 
institucional. No podem impulsar cap sentit de la pregunta del procés. Facilitarem les 
demandes que ens faci el legítim Govern del país en el marc legal i en relació amb la 
campanya institucional.  
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La Sra. Torrent  demana que s’apliqui el punt cinquè del decàleg de bones pràctiques 
de comunicació. Pregunta si una campanya promoguda pel Pacte nacional del dret a 
decidir pot formar part de la informació prevista en aquest punt.  
 
El Sr. alcalde  concreta que institucional és tot allò que prové de la Generalitat de 
Catalunya. Explica una demanda de wifi a la plaça de la Paeria sol·licitada per dues 
entitats socials i que serà atesa. S’havien fet reserves d’espais per a entitats socials 
com Omnium Cultural i ANC que al final no han fet servir. S’han posat espais a 
disposició de la Generalitat que van decidit no utilitzar en tant han fet servir els instituts 
per qüestions de logística i de manca de temps. Hem posat a disposició del Govern, en 
el marc de la legalitat, totes les facilitats oportunes que la Generalitat requereixi. Es 
tracta de relacions entre institucions.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra 
del Grup Municipal del PP.  
 
 
 
Abans d’acabar la sessió, el Sr. Postius,  diu que atès que s’ha fet pública la notícia que 
la UdL tindrà Facultat de Veterinària, creu que el conjunt de la corporació ha de felicitar  
la Generalitat,  la UdL  i  tothom que ho ha fet possible. Diu també que li ha sorprès que 
s’hagi publicat al portal web de l’Ajuntament  que aquesta noticia ha estat una de les 
més visitades al Facebook de l’alcalde de Lleida.  
El Sr. alcalde comenta que tenia previst fer esment d’aquest tema al començament de la 
sessió. Vol que consti en acta la felicitació de tots els grups municipals a la UdL i a la 
Generalitat per haver aconseguit els estudis de veterinària que tanquen el cercle 
agroalimentari en la nostra ciutat i en el nostre àmbit territorial.  
La Sra. Mestres vol que consti també la felicitació del Ple  a l’alcalde per la tasca feta 
perquè s’hagi implantat la facultat de Veterinària a la ciutat.  
El Sr. alcalde explica que han estat moltes persones i institucions les que han treballat 
per l’obtenció d’aquests estudis. El mèrit és de moltes persones i l’important és que el 
resultat hagi estat positiu.  
 
 
 
ANNEX 1. ESMENES PRESENTADES PELS GRUPS MUNICIPALS A LA 
PROPOSTA D’ORDENANCES FISCALS PER A L’ANY 2015 
 
a.- El Grup Municipal del PP presenta quatre esmene s: 
 

1. Esmena de modificació relativa al tipus de gravamen de l’IBI 
2. Esmena de modificació proposant reducció del 5% de les taxes municipals 
3. Esmena de derogació relativa a l’Ordenança fiscal 2.4 (taxa per la prestació 

d’intervenció administrativa. Llicència, comunicació prèvia o declaració 
responsable en relació a activitats). 

4. Esmena d’addició. Exempcions taxes escoles bressol 
 
b.- El Grup Municipal de CiU presenta onze esmenes:  
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1. Esmena d’addició relativa a l’aplicació amb caràcter general de les 
bonificacions permeses per la normativa vigent 

2. Esmena de modificació al tipus de gravamen de l’IBI 
3. Esmena d’addició proposant la bonificació de la quota íntegra de l’IBI dels 

immobles ubicats a l’Horta 
4. Retirada 
5. Esmena de modificació de coeficients de l’Impost de vehicles de tracció 

mecànica 
6. Esmena de supressió d’un dels epígrafs de l’Impost sobre construccions, 

instal·lacions i obres 
7. Retirada 
8. Esmena d’addició relativa a l’exempció als centres de culte de la taxa per guals 

i reserves a la via pública 
9. Esmena d’addició de bonificacions a l’Ordenança de la taxa per guals i 

reserves a la via pública 
10. Esmena de modificació relativa al cobrament de la Taxa per ocupació de via 

pública amb taules i cadires, carpes, veles i para-sols. Cobrament trimestral 
11. Esmena d’addició relativa al fraccionament amb caràcter mensual del 

pagament de la totalitat dels tributs de caràcter periòdic. 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


